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ПОЗДРАВЛЕНИЯ:
– первая полоса (цветная) 

– 30 000 тенге;
– последняя 16 полоса 

(цветная) – 20 000 тенге (под-
писчикам 50% скидка);

– внутренние полосы 
(черно-белые) – 10 000 тенге 
(подписчикам 50% скидка).

КОММЕРЧЕСКОЕ 
ПРЕДЛОЖЕНИЕДорогие читатели, 

в связи с экономи-
ческой ситуацией в 
стране, редакция га-
зеты «Ахыска» с 2023 
года поздравления и 
материалы рекламно-
го характера будет 
публиковать на плат-
ной основе. 

СТАТЬЯ РЕКЛАМНОГО ХАРАКТЕРА:
– первая полоса (цветная) –                     

60 000 тенге;
– внутренние полосы (черно-

белые) – 40 000 тенге.

Все поздравления и коммерческие 
статьи будут продублированы в Инс-
таграм-страничке газеты «Ахыска». 
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Dünya Ahıskalı Türkler Birliği (DATÜB) 
Genel Başkanı  Ziyatdin Kassanov: “Ahıskalılar, 
dedelerimi de tanıyorlar, kimliğimizi de bilirler,
 mertliğimize de dürüstlüğümüze de şahittirler”

Kendisiyle her zaman omuz omuza olsak ta bir türlü soylesiyi 
gerçekleştiremiyorduk. Her zaman iş, iş, iş…

Canlı yayındaki konuşmalarında da halkımızın sorunları ve 
işle ilgili konuşuyordu. Kendisini daha iyi tanıdığımız için onun 
insani ve manevi tarafl arını sizlere tanıtmak istiyorduk...

Nihayet böyle bir fırsatı bulduk. 14 Aralık 2022 tarihinde 
İstanbul'daki İntercontinental Hotelde bu söyleşiyi gerçekleştir-
dik. İstediğimizde ne kadar başarılı olduk bilemiyoruz. Söyleşisi 
okuduktan sonra buna siz karar verirsiniz..

8. Sayfa

К.-Ж. Токаеву представлен 
Национальный доклад о состоянии 
Предпринимательской активности 
в Казахстане 

Президент назначил новых 
депутатов Сената

“Türkiye; artık ekonomik büyümesiyle, 
diplomatik hamleleriyle kendinden söz 
ettiriyor”

DIŞİŞLERİ BAKANI ÇAVUŞOĞLU: 
«Zorlukların üstesinden gelmek için ekonomik 

işbirliğimizi hızlandırmalıyız»

ЖҮРЕКТЕР ТЫНЫШТЫҚ 
ТАБАТЫН ЖЕР

Жүрегінде иманы бар 
әр мұсылманның Хақ 
Тағаланың бұйрығын орын-
дап, құлшылығын дұрыс  
атқаруды ойлайтыны 
заңдылық. Әр пенде қанша 
бай болса да, күнделікті бес 
уақыт намазын оқып, зікір, 
салауат айтып, мешітке ба-
рып, құран бағыштап жүрсе 
де көңілі Исламның негізгі 
бес шартының бірі болған 
қажылықты армандайты-
ны рас. Мұсылмандардың 
қасиетті шаһары, Исламның 
орталығы – Мекке қаласына 
деген ыстық сезімнің жүрек 
түкпіріне орнағаны қашан?! 
Таяуда көптен күткен сол 
сағыныштың орны то-
лып, ұлы сапар – Умра 
қажылығын өтеп қайту нәсіп 
болған еді.Ahıska Türkü milli sporcu 

Elvira Kamaloğlu: 
“Yeni hedefim Avrupa, 

Dünya ve Olimpiyat 
Şampiyonluğu.”

Стр. 2

3. Sayfa

Dışişleri Bakanı Mevlüt Ça-
vuşoğlu, Özbekistan’da Ekono-
mik İşbirliği Teşkilatı Bakanlar 
Konseyi 26. Toplantısı’na katıl-
dı. Çavuşoğlu toplantıda yaptığı 
konuşmasında, yakın zaman-
da EİT’nin genişlemesinin 30. 
yılını kutladıklarını belirterek, 
genişleme ile EİT’nin bölgede 
ekonomik işbirliği için birincil 
platform haline geldiğini ifade 
etti. Çavuşoğlu, «Sevgili kardeş-
lerim, bugün küresel ekonomi 
büyük zorluklarla karşı karşıya. 
Gıda ve enerji fiyatları sürekli 
artıyor. 

9. Sayfa

5,6-бет

10-11. Sayfa
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ОБЪЯВЛЕНИЕ
Редакция газеты «Ахыска» 
доводит до сведения всех 

авторов:  тексты необходимо при-
сылать  в Word. 

Сканированные 
материалы приниматься 

не будут.

В документе отражены 
ключевые индикаторы раз-
вития предпринимательства, 
итоги деятельности НПП 
«Атамекен» и меры по реше-
нию проблем бизнеса.

Согласно докладу, по ито-
гам 2021 года доля малого и 
среднего предприниматель-
ства (МСП) в ВВП составила 
33,5%. Основной вклад в по-
казатель обеспечен за счет 
субъектов малого предпри-
нимательства, их доля в ВВП 
составила 26,8%. С 2015 по 
2020 годы доля МСП в ВВП 
страны выросла с 24,9% до 
32,8%. По окончании реали-
зации Национального про-
екта по развитию предприни-
мательства к 2025 году доля 
МСП в ВВП должна вырасти 
до 35%.

В настоящее время коли-
чество действующих субъек-
тов МСП составило 1,4 млн 
(рост на 5,5%), они обеспе-
чивают занятость 3,5 млн че-
ловек (рост на 1,1%).

В 2021 году производи-
тельность труда в субъектах 
МСП выросла на 20% и до-
стигла 8 млн тенге на чело-
века.

В региональном разрезе в 
2021 году наибольший вклад 
МСП в валовый региональ-
ный продукт отмечается в го-
родах Астана (59% от ВРП), 
Алматы (47,5%) и Шымкент 
(40,5%).

По результатам оказания 
мер государственной под-
держки по состоянию на 1 
октября 2022 года открыто 
5200 новых предприятий, 
разработано и подготовлено 
47,7 тысячи документов для 

субъектов МСП, оказано со-
провождение 48,5 тысячам 
проектов на 119,6 млрд тен-
ге, расширен бизнес 16,9 
тысяч предпринимателей.

В рамках внедрения но-
вой регуляторной политики 
в сфере предприниматель-
ской деятельности палатой 
«Атамекен» и Правитель-
ством выявлено 9560 требо-
ваний, которые не соответ-
ствуют базовым условиям 
новой регуляторной полити-
ки.

Реформа «регулирова-
ние с чистого листа» позво-
лит существенно снизить 
нагрузку на бизнес в сред-
нем на 30% и сформировать 
оптимальную и понятную 
регуляторную среду.

В докладе отмечается, 
что благоприятному разви-
тию предпринимательской 
деятельности способству-
ет мораторий на проверки 
субъектов микро- и малого 
бизнеса, который продлен 
до конца текущего года.

В соответствии с пору-
чением Касым-Жомарта То-
каева принят комплекс мер 
по ограждению предприни-
мателей от необоснованных 
проверок и исключению не-
законного вовлечения биз-
неса в орбиту уголовного 
процесса. Генеральной про-
куратурой утвержден Ком-
плексный план совместных 
действий по защите бизнеса 
на 2023 год.

B 2022 году запущена 
трансформация деятельно-
сти НПП «Атамекен» с фоку-
сом на поддержку микро- и 
малого бизнеса.

Так, указом главы госу-
дарства от 24 января 2023 
года за № 112, в соответ-
ствии с пунктом 2 статьи 50 
Конституции Республики Ка-
захстан, депутатами Сената 
Парламента Республики Ка-
захстан назначены:

Асанов Жакип Кажмано-
вич;

Ашимбаев Маулен Са-
гатханулы;

Жусип Нурторе Байте-
лесович;

Калтаева Ляззат Мол-
дабековна;

Шакиров Аскар Ораза-
лиевич.

Другим указом от 24 янва-
ря 2023 года за № 113 глава 
государства назначил депу-
татов Сената Парламента 
от Ассамблеи народа Казах-
стана. В соответствии с пун-
ктом 2 статьи 50 Конституции 
Республики Казахстан, под-

пунктом 3-1 пункта 1 статьи 
7 Закона РК «Об Ассамблее 
народа Казахстана» сенато-
рами стали:

Больгерт Евгений Ан-
дреевич;

Кузиев Закиржан Пир-
мухамедович;

Ниязова Нурия Исмаги-
ловна;

Сатвалдиев Алишер 
Гапиржанович;

Шиповских Геннадий 
Геннадиевич.

Указы вводятся в дей-
ствие со дня подписания. 

Ранее указом главы госу-
дарства были прекращены 
полномочия 13 депутатов 
Сената.

По словам руководства 
завода, в 2022 году было 
произведено продукции на 
сумму 614,2 млрд тенге. 
Экспорт составил 21,5 млрд 
тенге. На предприятии тру-
дится свыше 2 тысяч чело-
век.

На новой линии будут вы-
пускаться автомобили Kia 
Sportage. CKD – мелкоузло-
вое производство, включа-
ющее сборку автомобилей, 
сварочные и покрасочные 
работы в специальных це-
хах. Данные технологии по 
производству Kia на терри-
тории Центральной Азии и 
СНГ размещены лишь в Ка-
захстане.

Далее Глава государства 
осмотрел производствен-
ные мощности и побеседо-
вал с молодыми работника-
ми.

– Действительно, за-
вод впечатляет. Очень чи-
стое производство, высокая 
производственная культу-

ра. Нам только что проде-
монстрировали модель Kia 
Sportage. Качество этого ав-
томобиля очень достойное. 
Поэтому думаю, что и спрос 
будет высоким. Мы будем 
приглашать инвесторов для 
дальнейшего расширения 
предприятия. На мой взгляд, 
в будущем у предприятия не 
должно быть каких-либо про-
блем. Мы придаем огромное 
значение поддержке мо-
лодежи, – сказал Касым-
Жомарт Токаев.

Как сообщили предста-
вители завода, в текущем 
году запланирован запуск 
линии CKD по производству 
Kia Cerato. Поэтому компа-
ния уже наладила сотруд-
ничество с техническими 
учебными заведениями. С 
целью создания условий 
для обучения кадров нача-
то строительство современ-
ного кампуса на 250 мест 
для студентов и выпускни-
ков учебных заведений.

Президент и генеральный 
директор Kia Corporation Хо 
Сун Сон в своем видеопри-
ветствии отметил важность 
казахско-корейского со-
трудничества в автомоби-
лестроении.

– Нас радуют многоо-
бещающие возможности, 
открывающиеся на казах-
станском рынке. Экономи-
ка Казахстана развивается 
динамично и масштабно. 
Поскольку мы видим боль-
шой потенциал для на-
шего бизнеса на рынке, я 
хочу воспользоваться этой 
возможностью, чтобы вы-
разить признательность 
руководству страны за раз-
витие частного бизнеса. Мы 
глубоко убеждены, что это 
только начало большого и 
успешного пути, – сказал 
Хо Сун Сон.

Затем аким области Ку-
мар Аксакалов представил 
Главе государства реали-
зуемые и запланированные 
в регионе инвестиционные 
проекты.

Первый реализуемый 
проект – строительство 
чугунолитейного произ-
водства. На предприятии, 
которое будет запущено в 
нынешнем году, будет соз-
дано 300 постоянных ра-
бочих мест. Производство 
45 000 тонн слитков в год 
позволит увеличить выпуск 
инновационной продукции в 
регионе на 8%. Стоимость 
проекта составляет 78,2 
млрд тенге.

Второй проект – строи-
тельство завода по произ-
водству главных передач 
ведущих мостов грузовой 
техники. Предприятие пред-
полагается запустить в экс-
плуатацию через 2 года. 
Стоимость проекта, обе-
спечивающего постоянную 
занятость 360 человек, со-
ставляет 82,5 млрд тенге.

К.-Ж. Токаеву представлен Национальный
 доклад о состоянии предпринимательской

 активности в Казахстане
На рассмотрение Президента Правитель-

ством внесен Национальный доклад о со-
стоянии предпринимательской активности в 
Республике Казахстан.

Президент назначил новых депутатов Сената
Указами главы государства назначены 10 депутатов Сената Парла-

мента Казахстана.

Глава государства запустил мелкоузловое производство 
(CKD) автомобилей Kia в Костанае

В рамках рабочей поездки в Костанайскую 
область Президент посетил автомобильный 
завод Allur. Касым-Жомарт Токаев ознакомил-
ся с работой предприятия и перспективами 
его развития на предстоящий период.
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan, Merinos Atatürk Kongre ve 
Kültür Merkezi’nde düzenlenen Bursa 
Ticaret ve Sanayi Odası (BTSO) Eko-
nomiye Değer Katanlar Ödül Töreni’ne 
katılarak bir konuşma yaptı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, iş dünya-
sının temsilcileriyle birlikte olmaktan 
büyük bir memnuniyet duyduğunu dile 
getirerek, program vesilesiyle bir araya 
gelinmesini sağlayan BTSO Başkanı ve 
yönetimine teşekkür etti.

Dört farklı kategoride ödüllerini 
takdim ettikleri şirketlerin her birini 
kutlayarak, ülkeye, millete ve ekonomi-
ye yaptıkları katkılar için teşekkür eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, bugün resmî 
açılışlarını yaptıkları, güncel rakamla 
toplam 12 milyar lira kamu ile 30 mil-
yar lira özel sektör yatırımlarının şehre 
hayırlı olmasını diledi. Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, eserleri şehre kazandıran ba-
kanlıkları, belediyeleri, tüm kurum ve 
kuruluşları ve özel sektörü tebrik etti.

“BURSA’NIN MARKA 
DEĞERİNİ ARTIRACAK HER 

TÜRLÜ PROJEYİ 
DESTEKLEDİK”

Bursa’nın kadim tarihiyle, kültürüy-
le, göz kamaştıran mimari eserleriyle, 
tabii güzellikleriyle Türkiye’nin sembol 
şehirlerinin başında geldiğini belirten 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Bursa’ya 
hizmet etmeyi, millete şükran borcunu 
ödemenin yanında ecdadın emanetine 
sahip çıkma misyonunun da bir gereği 
olarak gördüklerini söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Gözden 
ırak olan, gönülden de ırak olur” pren-
sibince diğer şehirler gibi Bursa’ya da 
sık sık geldiklerini, vatandaşlarla hasbi-
hal ettiklerini, iş dünyası ve sivil toplum 
kuruluşlarıyla bir araya gelerek taleple-
rini dinlediklerini, varsa sıkıntılarını 
çözüme kavuşturduklarını anlattı.

Projeleri yerinde takip ederek, sürat-
le neticelendirilmelerini sağladıklarını 
kaydeden Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Gençlerimiz, kadınlarımız, çift çile-
rimiz, işçilerimiz ve toplumumuzun 
diğer kesimleriyle yaptığımız buluşma-
larla milletimizle olan gönül bağımızı 
daha da güçlendiriyoruz. Bu amaçla 
sadece son bir yıl içerisinde Bursa’yı 
üç kez ziyaret ettik. Bursa’ya her geli-
şimizde şehrimiz ve ülkemiz için tarihî 
önemde birçok yatırımı hizmete açtık” 
diye konuştu.

Son olarak Türkiye’nin otomobi-
li Togg’un üretim tesisini Bursa’nın 
ve Türkiye’nin hizmetine sundukla-
rını hatırlatan Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, “Türk sanayisinin lokomotif şeh-
ri Bursa’nın marka değerini artıracak, 
ekonomik potansiyelini harekete ge-
çirecek her türlü projeyi destekledik. 
Rabb’im sağlık ve ömür, milletimiz de 
yetki verdikçe Bursa’ya ve Bursalı kar-
deşlerimize hizmet etmeyi sürdürece-

ğiz” dedi.

“TÜRKİYE, TARİHİ BİR 
ASRA HAPSEDİLEMEYECEK 

KADAR KÖKLÜ MAZİYE 
SAHİPTİR”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu sene 
Cumhuriyet’in 100’üncü kuruluş yıl 
dönümünü idrak edeceklerini anım-
satarak, sözlerini şöyle sürdürdü: “29 
Ekim 2023 tarihinde Türkiye Cum-
huriyeti Devleti’nin inşallah ilk asrını 
tamamlayıp ikinci asrına ‘Merhaba’ 
diyeceğiz. Birleşmiş Milletler üyesi 193 
devletin çoğunun geçmişinin 50-60 yılı 
zor bulduğu bir denklemde 100 yıl el-
bette bir devlet için önemlidir. Güçlü 
bir birikim ve geleneği ifade eden bir 
zaman dilimidir. Sadece bu vasfıyla bile 
Cumhuriyetimiz dünyada farklı bir ko-
numa sahiptir. Ancak Türkiye, tarihi 

bir asra hapsedilemeyecek kadar köklü 
maziye, derin hafızaya, eşine az rastla-
nır zengin müktesebata sahip bir dev-
lettir. Cumhurbaşkanlığı forsumuzda 
temsil edilen 16 Türk devletinin tarihi 
2200 yılı aşıyor. Kara Kuvvetlerimizin 
ilk kuruluş tarihi milattan önce 209 
yılına uzanıyor. Hariciye teşkilatımız 
inşallah bu sene 500’üncü yaşını kutla-
yacak. Jandarmamız 183 yıldır, emniyet 
teşkilatımız 177 yıldır milletimize hiz-
met ediyor. Hangi kuruma bakarsak 
bakalım benzer bir durumla karşılaşı-
yoruz. Ancak ‘Kökü mazide olan ati’ 
ifadesinin ete kemiğe büründüğü yer 
hiç şüphesiz Bursa’mızdır.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, BTSO’nun 
134 yıllık köklü geçmişiyle şehrin hafı-
zası konumunda olduğunu söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Oda’nın 
1,5 asra yaklaşan bu tarihî süreç içeri-
sinde Osmanlı’nın dağılmasına, vatan 
topraklarının işgal edilmesine, yeni 

devletin, Cumhuriyet’in kuruluşuna, 
tek parti faşizminin millet iradesiyle 
yıkılışına, Menderes ve arkadaşlarının 
öncülüğünde demokrasiye geçişe, her 
10 yılda bir tekrarlanan darbe ve vesa-
yet girişimlerine, ülke ekonomisinin 
70 sente muhtaç olduğu kara günlere, 
sokaklarda terörün ve kargaşanın kol 
gezdiği yıllara, hasılı milletin yaşadığı 
tüm sıkıntılara, zorluklara, ekonomik 
ve siyasi çalkantılara bizzat şahitlik et-
tiğini anlattı.

“SİYASİ İSTİKRARIN 
TESİSİ, EKONOMİK 

BÜYÜME AÇISINDAN 
VAZGEÇİLMEZDİR”

Bu Oda’nın üyelerinin, rahmetli Ad-
nan Menderes’in başlattığı demokrasi 
ve kalkınma hamlesinin nasıl darbeler-
le kesintiye uğratıldığını gördüklerini, 
merhum Turgut Özal’ın Türk ekono-
misini dışarıya açma çabalarının önü-
nün nasıl kesildiğine şahitlik ettiklerini 
aktaran Cumhurbaşkanı Erdoğan, ser-
mayeyi renklere ayıran 28 Şubat zihni-
yetinin ülke ekonomisine verdiği zarara 
tanık olduklarını, yürütmede çift  başlı-
lık sorununun nelere yol açabileceğini, 

bir anayasa kitapçığının ülkeyi nasıl bü-
yük bir ekonomik krize sürükleyebile-
ceğini bilfiil yaşadıklarını kaydetti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini 
şöyle sürdürdü: “Bursa iş dünyası ola-
rak, size ve milletimize ağır bedeller 
ödeten tüm bu krizlerle beraber son 20 
yılda yakalanan ekonomik ivmeyi ve 
topyekûn kalkınma hamlesini de bizzat 
gördünüz, yaşadınız. Güçlü bir siyasi 
irade yönetiminde, Türkiye’nin nelere 
kadir olduğunu, Türk ekonomisinin ne-
leri başarabileceğini yakından tecrübe 
ettiniz. Bu tecrübelerin ışığında artık şu 
gerçeği hepimiz idrak edebiliyoruz; si-
yasi istikrarın tesisi, ekonomik büyüme 
açısından vazgeçilmezdir. Belirsizliğin 
hâkim olduğu bir iklimde ne ekonomi 
ne de demokrasi gelişir. Hükûmetlerin 
ortalama ömrünün 1,5 yılı bile bulma-
dığı bir siyasi atmosferde istikrardan 
bahsedilemez. Daha ötesi 24 günlük, 
38 günlük, 2 aylık hükûmetlerin görev 

yaptığı bir ülkede iş dünyası önünü gö-
remez, geleceğini planlayamaz. AK Par-
ti öncesi eski Türkiye ile yeni Türkiye 
arasındaki en büyük fark işte budur.”

“BÖLGEMİZDE YAŞANAN 
SICAK ÇATIŞMALARA 
RAĞMEN TÜRKİYE’NİN 
YILDIZI DAHA ÇOK 

PARLIYOR”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, son 20 
yılda ülkenin yazdığı başarı hikâyesinin 
arka planında siyasette güven ve istik-
rar ortamının kalıcı bir şekilde sağlan-
mış olmasının bulunduğunun altını 
çizerek, bu önemli kazanımı sayesinde 
Türkiye’nin, terör örgütlerinden ulus-
lararası güçlere, darbe girişimlerinden 
sokak eylemlerine kadar maruz kaldığı 
onca saldırıya rağmen her türlü badire-
yi atlatmayı bildiğini söyledi.

Türkiye’nin ilk defa orta ve uzun 
vadeli programlar yapabilme, hepsin-
den önemlisi de bunları hayata geçire-
bilme imkânına kavuştuğunu dile geti-
ren Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini 
şöyle sürdürdü: “Mesela, Bolu Tüneli 
gibi 17 bakan eskiten nice eseri tamam-
layarak milletimizin hizmetine sunduk. 
Koalisyon hükûmetleri olsa 10-15 yılda 
bitmeyecek yüzlerce köprüyü, otoyolu, 
havalimanını birkaç yıl gibi rekor süre-
lerde hizmete açtık. 3-5 sene sonrasını 
bile görmekten aciz bir ülkeyi hamdol-
sun 20-30 yıllık planlar yapan, 50 yıllık 
vizyonlar ortaya koyan bir kapasiteye 
ulaştırdık. Bugün, dünya enerji ve gıda 
başta olmak üzere krizleri konuşurken, 
biz ihracatta 254 milyar dolara ulaşma-
mızı, artan iş gücüne rağmen 32 milyon 
sınırına yaklaşan istihdam oranlarını, 
geçen yılın ilk üç çeyreğinde elde etti-
ğimiz yüzde 6,2’lik büyümeyi, turizmde 
51 milyonu aşan turist sayımız ile 46 
milyar doları bulan turizm gelirimizi, 
savunmadan enerjiye her alanda ya-
kalanan tarihî başarıları konuşuyoruz. 
Bölgemizde yaşanan sıcak çatışmalara 
rağmen Türkiye’nin yıldızı daha çok 
parlıyor. Bir dönem sadece krizlerle, 
darbelerle gündeme gelen Türkiye, ar-
tık ekonomik büyümesiyle, diplomatik 
hamleleriyle kendinden söz ettiriyor.”

“TÜRKİYE, BU 
BAŞARIYLA TÜM 

MAZLUM MİLLETLERE DE 
İLHAM KAYNAĞI OLUYOR”

Türkiye’nin küresel siyasetteki öz-
gül ağırlığının yaşanan her hadiseyle 
birlikte daha da arttığını vurgulayan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Türkiye, bu 
başarıyla yalnızca bölgesine değil, aynı 
zamanda Afrika’dan Asya’ya tüm maz-
lum milletlere de ilham kaynağı oluyor. 
Ülkemizi 20 yıl gibi kısa sürede böyle bir 
dönüşümün baş aktörü yaptığımız için 
hükûmet olarak biz de ift ihar ediyoruz. 
İnşallah Türkiye Yüzyılımızı inşa edene 
kadar mücadelemizi sürdürecek, ev-
latlarımıza çok daha müreff eh bir ülke 
emanet edeceğiz” diye konuştu.

“Türkiye; artık ekonomik büyümesiyle, 
diplomatik hamleleriyle kendinden söz ettiriyor”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Bursa’da BTSO Ekonomiye De-
ğer Katanlar Ödül Töreni’nde yaptığı konuşmada, “Bölgemizde 
yaşanan sıcak çatışmalara rağmen Türkiye’nin yıldızı daha çok 
parlıyor. Bir dönem sadece krizlerle, darbelerle gündeme gelen 
Türkiye; artık ekonomik büyümesiyle, diplomatik hamleleriyle 
kendinden söz ettiriyor” dedi.
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Расселять кандасов и 
переселенцев будут и в 3 
новые области Казахстана.

Премьер-министр Казахстана 
Алихан Смаилов подписал поста-
новление Правительства РК от 18 
января 2023 года №26 «О внесении 
дополнений в постановление Пра-
вительства Республики Казахстан 
от 18 февраля 2016 года №83 «Об 
определении регионов для расселе-
ния кандасов и переселенцев».

Теперь список регионов для рас-
селения кандасов выглядит так:

1. Акмолинская область
2. Атырауская область
3. Восточно-Казахстанская область
4. Западно-Казахстанская область

Cumhurbaşkanı Erdoğan, yapma-
nın, imarın ve ihya etmenin zor oldu-
ğunu, yıkmanın, yok etmenin daima 
kolay olduğunu belirterek, bu hakikati 
merhum Mehmet Akif Ersoy’un, “Gel 
yıkalım şu Süleymaniye’yi desen iki 
kazma kürek iki de ırgat yeter. Hadi gel 
yapalım geri şunu desen bir Sinan ge-
rek bir de Süleyman” sözleriyle bir asır 
önce anlattığını dile getirdi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, başta iş 
dünyası olmak üzere her alanda yıkma 
ile yapma arasındaki devasa farkı gör-
menin mümkün olduğunu söyledi.

Bir işletmeyi büyütmenin çoğu za-
man yıllar, on yıllar aldığını ama be-
ceriksiz bir idareci elinde ifl asa sürük-
lenmesinin sadece aylar sürdüğünü 
kaydeden Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
aynı durumun ülke siyaseti için de ge-
çerli olduğunu, bin bir emekle belli 
seviyelere getirilen projelerin akamete 
uğratılmasının, kifayetsiz bir muhteri-
sin yanlış kararının ürünü bir imzaya 
baktığını aktardı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, bunun 
acı örneklerine başta Devrim otomo-
billeri olmak üzere geçmişte defalarca 
rastladıklarını dile getirerek, özellikle 
ülke ekonomisi için çarpan etkisi yapa-
cak hamlelerin daha emekleme safh a-
sındayken nasıl boğulduğunu pek çok 
kez gördüklerini kaydetti.

“YATIRIM VE ESER 
DÜŞMANLIĞINDA İLK 

SIRADA MASANIN BÜYÜK 
ORTAĞI VARDIR”

Şimdi aynı kirli oyunun tekrar sah-
nelenmek istendiğini vurgulayan Cum-
hurbaşkanı Erdoğan, şunları söyledi: 
“Türkiye’nin son 20 yılda en büyük 
başarıyı elde ettiği savunma sanayii 
alanında kopartılan fırtınayı eminim 
sizler de takip ediyorsunuz. Daha san-
dıktan bile çıkmadan, ülkemizin gurur 
kaynağı olan projelerini dillerine do-
lamaya başladılar. Hiçbir hakikat payı 
olmayan ithamlarla, milyarlarca dolar 
ihracat yapan firmalarımızı itibarsız-
laştırmaya kalkıştılar. Attıkları yalanın 
altında ezilince de mertçe çıkıp özür 
dilemek yerine, masanın diğer ortakları 
gibi başkalarını suçlama yoluna gittiler. 
İHA ve SİHA konusu aslında altılı ma-
sanın ülkemizin stratejik yatırımlarına 
yönelik hazımsızlığının ilk değil en son 
örneğidir. Yatırım ve eser düşmanlı-
ğında ilk sırada masanın büyük ortağı 
vardır. Milletle gönül bağını tamamen 
kopartmış olan bu ortak, şimdiye ka-
dar havalimanlarımız, şehir hastane-
lerimiz, enerji tesislerimiz, köprüleri-
miz, teknoloji şirketlerimiz dâhil pek 
çok yatırımımızı doğrudan hedef aldı. 
Tüm dünyada başarılarıyla adından 
söz ettiren şirketlerimize çete ift irası at-
maktan çekinmedi. Üreten, ihraç eden, 
insanımıza istihdam sağlayan, ülkemi-
ze yatırım yapan firmalarımızı açıkça 
tehdit etti. Yurt dışındaki yatırımcılara, 
‘Türkiye’ye gelmeyin, burada can ve 
mal emniyeti yok.’ diyecek kadar ileri 
gitti. Daha pek çok ihanet derecesine 
varan hezeyanlarla, tehditlerle iş dün-
yamıza yönelik ift iralarda bulundu.”

“SERMAYE DÜŞMANLIĞI 
YAPANLARA HAK ETTİKLE-

Rİ CEVABI SANDIKTA 
VERECEĞİZ”

İş dünyasının çatı kuruluşların-
dan, sanayi ve ticaret odalarının 

önemli bir kısmından bu tehditler 
karşısında ciddi bir ses yükselme-
diğini vurgulayan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Bize gelince sürekli güvenden, şef-
faflıktan, demokrasiden dem vuran-
lar, bu ülkenin şirketlerinin düşman-
laştırılmasına tek bir laf dahi etmedi. 
Bu zatın özel sektörü alenen tehdit 
eden ifadeleriyle ilgili serbest piyasa 
ekonomisi savunucularından da tek 
bir eleştiri cümlesi duymadık. Oysa 
‘Türkiye güvenli değil.’ iftirası kar-
şısında biz siyasetçilerden önce en 
güçlü tepkiyi iş dünyamızın verme-
si gerekirdi. ‘Çete’ yaftası karşısında 
en sert eleştirinin, iş dünyasının, iş 
adamlarımızın bizatihi kendisinden 
gelmesi beklenirdi. Ekonomimizi 
açıkça çökertmeyi amaçlayan serma-
ye ırkçılığı karşısında herkesten evvel 
bu ülkenin sanayi ve ticaret odaları 
tavır koymalıydı. Yıkım masasının 
son dönemde bürokrasiden savun-
maya, ekonomiden güvenliğe kadar 
farklı alanlarda tehdit dozunu sürek-
li artırmasında, bu sessizliğin önemli 
payı olduğunu düşünüyorum.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, gele-
cek seçimlerin bu konuda da bir dö-
nüm noktası olacağını vurgulayarak, 
“Sükûtun yerini inşallah çok güçlü 
bir tepki alacaktır. İş dünyamızı fü-
tursuzca tehdit edenlere, Türk eko-
nomisini kötüleyenlere, sermaye 
düşmanlığı yapanlara hak ettikleri 
cevabı sandıkta vereceğiz. Ülkemi-
zin stratejik yatırımlarını engelleme-
yi hayal edenlerin bu heveslerini bir 
kez daha kursaklarında bırakacağız. 
Yabancı ekonomi komiserlerinden 
medet uman müstemleke sevdalıları-
nın ülkemizi tekrar kriz bataklığına 
sürüklemesine göz yummayacağız. 
Milletimizin gündeminden tamamen 
çıkardığımız siyasi istikrarsızlık ikli-
minin yeniden hortlatılmasına mü-
saade etmeyeceğiz” diye konuştu.

“ÜLKEYE VE MİLLETE 
DAİR HİÇBİR HAYALLERİ, 

HİÇBİR HEDEFLERİ 
YOKTUR”

Sadece son birkaç ayda yaşananla-
rın bile bu çürük yapının Türkiye’ye 
kavga, entrika, kriz ve kaos dışında 
hiçbir şey vadetmediğini göstermeye 
yeterli olduğunu dile getiren Cum-
hurbaşkanı Erdoğan, “Bunların tek 
derdi, gel deyince koşa koşa gelen, git 
deyince tıpış tıpış giden, iradesi ve 
özgür karar alma kabiliyeti olmayan 
güdük bir şahsiyeti millete cumhur-
başkanı adayı olarak kabul ettirmek-
tir. Bunun dışında ülkeye ve millete 
dair hiçbir hayalleri, hiçbir hedefleri 
yoktur. Ne milletimizin ne de iş dün-
yamızın böyle bir tuzağa düşmeyerek 
tercihini güçlü cumhurbaşkanından, 
güçlü hükûmetten ve netice olarak da 
güçlü Türkiye’den yana kullanacağı-
na inanıyorum. Rabb’im yolumuzu, 
bahtımızı açık etsin” dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, fark-
lı kategorilerde ödüle layık görülen 
firmaları, bu firmaların çalışanları-
nı, müteşebbislerini tebrik ederek, 
açılışını yaptıkları eser, hizmet, özel 
sektör ve kamu yatırımlarının şehre 
hayırlı olmasını diledi.

Törende konuşmaların ardından 
Bursa ipeğiyle dokunmuş Türkiye Yüz-
yılı tablosu, Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mustafa Varank tarafından Cumhur-
başkanı Erdoğan’a hediye edildi.

5. Костанайская область
6. Павлодарская область
7. Северо-Казахстанская область
8. Область Абай
А в список регионов для рассе-

ления переселенцев включены 2 
новые области:

1. Восточно-Казахстанская область
2. Костанайская область
3. Павлодарская область
4. Северо-Казахстанская область
5. Карагандинская область
6. Акмолинская область
7. Область Абай
8. Область Ұлытау
Постановление вводится в дей-

ствие по истечении 10 календарных 
дней со дня его первого официаль-
ного опубликования.

Расширены списки регионов для расселения 
кандасов и переселенцев

Тепличные хозяйства в РК страдают 
от аномальных холодов

           
В связи с этим им предоставят возможность покупать 

уголь по оптовой цене . Минсельхоз намерен расширить 
линейку помощи в связи с потерей урожая аграриями в 
южных регионах страны.                                            

«На юге ситуация очень сложная. Все вы знаете, что аномальные холода 
настали, поэтому мы ситуацию держим на контроле, там остро стоит вопрос 
обеспеченности углем. Вопрос на правительственном уровне рассматрива-
ется, мы в ноябре прошлого года его поднимали, писали своим коллегам из 
других министерств. Первое, что мы попросили сделать – это обеспечить 
углем тепличные хозяйства. Для этого нужно, чтобы мы ассоциации теплич-
ных хозяйств дали статус оптового поставщика угля, чтобы они себе уголь по 
низкой цене привозили, без рыночных накруток», - сообщил министр сель-
ского хозяйства Ербол Карашукеев, отвечая на вопросы журналистов в ку-
луарах расширенной коллегии МСХ.                                             

Он уточнил, что ряд фермерских тепличных хозяйств несут расходы. По-
гиб урожай, потому что они не смогли его вовремя посадить.                                             

«В этой связи с местными исполнительными органами мы будем прора-
батывать вопрос. Нужно будет его с акиматами отработать – как помочь 
этим хозяйствам, чтобы они смогли дальше функционировать и выпускать 
продукцию. И третий вопрос – вопрос субсидирования нужно дальше рас-
смотреть, увеличения размеров субсидирования тепличных хозяйств», - 
уточнил министр.                                             

Как он сообщил в своем докладе, начата реализация проекта по повыше-
нию доходов сельского населения через активное развитие сельскохозяй-
ственной кооперации за счет микрокредитования. За семь лет на эти цели 
планируется направить 1 трлн тенге с охватом более миллиона сельчан и 
вовлечением в кооперативное предпринимательство половины всех личных 
подсобных хозяйств с созданием более 350 тыс. рабочих мест.                                           

«В 2023 году на реализацию проекта акиматам выделено 52,4 млрд тенге 
с планом выдачи 11 тыс. микрокредитов и созданием более 12 тыс. рабочих 
мест. В настоящее время акиматы областей готовят расчеты дополнитель-
ной потребности в бюджетных средствах для вынесения на уточнение ре-
спубликанского бюджета», - отметил Ербол Карашукеев.                                             

Кроме того, в рамках тиражирования опыта СКО планируется реали-
зовать 178 инвестиционных проектов, в том числе 105 молочно-товарных 
ферм на сумму более 300 млрд тенге, 28 овощехранилищ на сумму 50 млрд 
тенге, 12 птицефабрик на сумму 95,5 млрд тенге и 27 проектов по орошению 
на сумму 27 млрд тенге.                                                

«Помимо этого будет обеспечен мониторинг и контроль исполнения аки-
матами Дорожных карт по реализации инвестиционных проектов, в рамках 
которых на 2022-2026 годы запланирован ввод 884 инвестпроектов на об-
щую сумму 2,8 трлн тенге, в том числе в 2023 году планируется ввести 291 
инвестиционный проект на сумму 536 млрд тенге с созданием 6,6 тыс. рабо-
чих мест», - сообщил глава МСХ.                                             

В целях достижения индикаторов по самообеспечению основными прод-
товарами будут приняты меры по исполнению Плана обеспечения продо-
вольственной безопасности страны до 2024 года, комплексных планов по 
развитию сахарной отрасли и по строительству и модернизации овощехра-
нилищ на пятилетний период.                                            

В целом в 2023 году будет реализовано 14 инвестпроектов по импортоза-
мещению на сумму более 78 млрд тенге.
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Мекке – қалалардың ана-
сы .  Мұсылмандардың 
құбыласы – қасиетті 

Қағба орналасқан қала. Бұл мекенді 
аңсамайтын мұсылман баласы кем 
де кем шығар. Қанша уақыт бұрын 
дайындалып, әне шығамыз, міне 
шығамыз деп отырғанда көптеген 
сынақтарға тап болып, жол апа-
тына түсіп, бірнеше ай емделіп, 
пайғамбарлардың ізі қалған қасиетті 
мекенге сағынып жеттім десем артық 
айтқандық емес. 

Мыңдаған шақырымды артқа тас-
тап, ең алдымен Кувейт арқылы 
Нұрлы Медина қаласына келіп 
тоқтадық.  Пайғамбарымыз Мұхаммед 
(с.ғ.с.): «Күмәнсіз, Алла Тағала сен-
дерге қажылықты парыз етті, 
қажылықты орындаңыздар және кісі 
өз үйінен үлкен немесе кіші қажылық 
парызын орындау үшін сапарға 
шықса, аяғын адымдап жүрген сай-
ын күнәлары денесінен ағаштан 
түскен жапырақтар секілді төгіледі. 
Ал, Мәдина қаласына жетіп, менімен 
амандасса, онымен періштелер де 
қолын алып амандасады...», - деген. 
Сондықтан, қонақ үйге жүктерімізді 
қоя сала Пайғамбарымыз Мұхаммед 
(с.ғ.с.) мешітіне қарай аяңдап, намаз 
оқып, адамзаттың асылына сәлем бе-
руге асықтық. Күндіз-түні бір сәтке де 
келушілерден үзілмейтін Мұхаммед 
пайғамбар (с.ғ.с) мешіті Ислам 
әлемінде Меккедегі әл-Харамнан 
кейінгі екінші қасиетті мешіт болып 
табылады. 

«Рауда – 
жәннәт бақшасы»

Мұхаммед пайғамбар (с.ғ.с) 
барлық пайғамбарлар секілді қайтыс 
болған орнына жерленген. Алланың 
елшісі (с.ғ.с) Айша анамыздың 
бөлмесінде жатып көз жұмады. Өзінің 
өсиеті бойынша ол сол араға, яғни 
төсегі тұрған жерге жерленген.

Бұл  мешітке барған мұсылмандар 
мешіттің ішіндегі жұмақтың бір бағы 
деп есептелетін Рауда бағына кіріп, 
екі ракағат намаз оқиды. Рауда бағы 
–пайғамбарымыз (с.ғ.с) тірі кезінде 
тұрған үйі, яғни Айша анамыздың 
бөлмесі мен мешіттің арасындағы 
шамамен 10 шаршы метр жер. 
Қазір бұл жер де кеңейіп, мешіттің 
аумағына кірген.

Ардақты пайғамбарымыз (с.ғ.с) 
бұл жерді: «Менің үйім мен мінберімнің 
арасы жәннат бақшаларының бір 
бақшасы», – деп айтқан. Сондықтан, 
құлшылық жасаушы мұсылмандар 
дәл осы жерде намаз оқып, дұға-
тілектерін жасауға тырысады. Бұл 
жерге кіру үшін мобильді қосымша 
арқылы бірнеше күн бұрын алдын-
ала кезекке тұру керек екен. Уақыты 
келген күннің өзінде бірден барып 
кіріп кету мүмкін емес. Раудаға кіретін 

есік алдында ұзын-сонар кезекке 
тұрған халықтың артынан 2-3 сағат 
күтіп барып діттеген жеріңізге жете 
аласыз. Алайда, ол соған тұрарлық. 
Осы жәннат бақшасына кіру үшін 
адамдар қанша күн болса да күтуге 
даяр. Өйткені, бұл қасиетті орын-
ды көру әркімге бұйыра бермейді. 
Кей адамдардың кезегі жетпей 
қалады, кейбіріне қандай да бір се-
бептермен рұқсат берілмей жатады 
екен. Баршаңызға пайғамбарымыз 
Мұхаммедке (с.ғ.с) сәлем беріп, Рау-
да бағында намаз оқуды жазсын 
дегім келеді. 

Мешіттің аумағында Мұхаммед 
(с.ғ.с.) пайғамбардың және оның 
сенімді серіктері болған сахабала-
ры Әбубәкір мен Омардың зира-
ты бар. Екі ракағат намаздан соң 
мұсылмандар пайғамбарымыз (с.ғ.с) 
бен екі серігіне сәлем береді. 

Бүгінде мешіттің аумағы кеңейген. 
Іші-сырты айнадай жалтырап тұр. 
Мешіттің ішіне кілем төселген. Қалы 
кілемдер күніне бірнеше мәрте сы-
пырылып тазаланады. Апта сай-
ын жуылып, ауыстырылып тұрады. 
Меккеден күн сайын қажылар үшін 
зәм-зәм суын тасып, жеткізіп тұрады 
екен. Кез-келген уақытта құмарың 
қанғанша ішуіңе болады. 

Шұғылалы Медина шаһарында 
болған 3 күннің ішінде  Ислам діні 
келгеннен кейінгі салынған ең 
алғашқы құлшылық ордасы болған 
Құба мешітінде болып, Қасиетті 
Құран Кәрімді басып шығаратын Ко-
роль Фахд атындағы кешенді ара-
лап, құрма бағын тамашаладық. 
Сондай-ақ, Ислам тарихында 
ерекше орны бар Ухуд тауын көру 
мүмкін болды. Мәдинә қаласының 
солтүстігіне қарай 5 шақырым жер-
де орналасқан ұзындығы 7 шақырым 
жерді алып жатқан аумақта кезінде 
мұсылмандар мен мүшіріктердің 
шайқасы болған еді. «Хадисте 
Алла Елшісі (оған Алланың салауа-
ты мен сәлемі болсын): «Біз Ухуд-
ты жақсы көреміз, Ухуд та бізді 
жақсы көреді», – деген. Бұл – та-
рихи орын. Осы Ухуд соғысында 
Пайғамбарымыздың немере ағасы 
Хамза бастаған 70 сахаба шаһид 
болып, көз жұмған. Қазір сол Хамза 
бастаған сахабалардың жерленген 
орнына барып, құран оқимыз. Алла 
Тағала сол шахидтермен қияметте 
бірге болуды баршамызға нәсіп 
етсін» - деді Ухуд тауына жасалған 

кезекті сапар аясында жол бастаушы 
ұстазымыз, исламтанушы-теолог Ри-
забек Батталұлы. 

Осындай тарихи орындарды ара-
лап, төртінші күні 450 шақырымдық 
жерде орналасқан Мекке қаласына 
жолға шықтық. 

Харам аймағы

Ихрам халінде миқат шекарасы-
нан өткенде  «Ей, Алла! Міне, мен 
Сенің алдыңдамын. Міне, мен Сенің 
алдыңдамын. Сенің ешбір серігің 
жоқ, міне, мен Сенің алдыңдамын. 
Расында, мадақ, нығмет және мүлік 
Саған тән. Сенің серігің жоқ» де-
ген мағынадағы тәлбие сөздерін 
қайталап, жол бойы айтып бардық. 
Араб тілінде айтылған тәлбиені 
бірнеше қайталағаннан кейін жатта-
лып қалғаны сондай, әлі күнге дейін 

жүрек түкпірінде тұр. Осы мадақ 
сөздерді қайталап айтып, тағы 
да барсақ деген сағыныштың бар 
екендігі де шындық. 

 Бұл жерде де қонақүйге затта-
рымызды тастай салып, әйгілі әл-
Харам мешітіне аяқ бастық. Алла 
Тағала қалаған пендесін қажылыққа 
шақырады. Сондықтан қажылар 
Құдайдың қонағы болып санала-
ды. Сол себепті де болар, жүректе 
қобалжу байқалды. Қасиетті Қағбаны 
көрген сәттегі жан толқынысын айтып 
жеткізу тіпті мүмкін емес. Жол бастап 
барған гидтеріміз «Қағбаны алғаш 
көргендегі тілеген тілек қабыл бола-
ды» деп айтқан еді. Оның барлығы 
ойдан шығып, екі көзіміз Қағбаға 
телмірумен болды. Ес білгелі тек теле-
дидар экранынан немесе әлеуметтік 
желілер арқылы ғана көріп-біліп, бір 
көрсек деп армандап жүрген Қасиетті 
Қағба көз алдымызда. Мұндай сәтте 
екі көзге ерік беріп, Аллаға сансыз 
мадақ пен мақтаулар айтқанымыз 
болмаса, қанша уақыттан бері дай-
ындалып, сұраймын деп жүрген  
дүниелік мәселелер жырақтап кетеді 
екен. Адамдардың барлығына бірдей 
нәсіп бола бермейтін нығметке 
бөленгеніміз тұла бойды баурап, кет-
кенше сол сезімде жүргеніміз жасы-
рын емес. 

Мешіттің іші-сырты құжынаған 
халық. Қағбаны айналып тәуәп жа-
сап жүрген зияратшыларда есеп жоқ, 

ЖҮРЕКТЕР ТЫНЫШТЫҚ ТАБАТЫН ЖЕР

Жүрегінде иманы бар әр мұсылманның Хақ Тағаланың 
бұйрығын орындап, құлшылығын дұрыс  атқаруды ойлай-
тыны заңдылық. Әр пенде қанша бай болса да, күнделікті 
бес уақыт намазын оқып, зікір, салауат айтып, мешітке 
барып, құран бағыштап жүрсе де көңілі Исламның негізгі 
бес шартының бірі болған қажылықты армандайтыны рас. 
Мұсылмандардың қасиетті шаһары, Исламның орталығы 
– Мекке қаласына деген ыстық сезімнің жүрек түкпіріне 
орнағаны қашан?! Таяуда көптен күткен сол сағыныштың 
орны толып, ұлы сапар – Умра қажылығын өтеп қайту 
нәсіп болған еді.
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Біз полиция еңбегінің мән-
маңызын толық түйсіне 
алып жүрміз бе?    Қоғамда 

сүрінгенге – сүйеу, құлағанға – 
тіреу, деміккенге – тыныс болатын 
осы орган екені баршаға мәлім. Енде-
ше, ішкі істер органдары – халықтық 
орган дегеннің нақты айғағы бұл. Ұлы 
ойшыл Дидроның: «Заңның негізі – 
халық және адам» дейтіні бар. Поли-
ция халық үшін қызмет етеді.

Қазіргі заманғы полиция қызмет-
керлерінің тек қана кәсіби маман 
болып қоймай, жоғары адамгершілік  

құндылықтарды бойына сіңірген 
жеке тұлға ретінде қалыптасуы біз 
үшін аса маңызды.   

Криминалдық полиция қызметінің 
басты міндеті – қылмыстарды 
анықтап ашу. Бұл қызмет 
жинақылықты, шапшаңдықты, кез-
келген уақытта оқиға орнына шығуға 
дайын тұруды талап етеді. 

Полиция қызметкері болу үшін 
білім де, білік те, білек те керек. Са-
быр, төзім және қажыр-қайрат қажет. 
Шапшаңдық пен жылдамдық, тез 
шешім қабылдап, жылдам әрекет 
ете білу қабілеті полицейге қажетті 
басты қасиеттердің қатарында. 
Ұстамды болуы, азаматтармен тіл 
табыса білуі, сыпайы болуы да аса 
маңызды.

Бүгінгі таңда полиция қызметкер-
лерінің тек мінездемесі, кәсіби білік-
тілігі ғана емес, сыртқы келбеті назарға 
алынған. Полиция департаментінде 
полиция қызметкерінің жағымды 
имиджін қалыптастыру тұрғысында 
тыңғылықты жұмыс атқарылуда. 

Жоғарыда айтылған пікірлерімізге 
сай халқымыздың сенімінің айнасы-

на айналған Шымкент қаласы ПД 
Криминалдық полиция басқармасы 
бастығының міндетін атқарушы по-
лиция полковнигі Мамедов Исма-
ил Искандарұлы жайында әңгіме 
етпекпіз.

Мамедов Исмаил Искандарұлы 
1972 жылы ОҚО, Түлкібас ауданы, 
Азаттық ауылында дүниеге келген. 

1979 – 1989 жылдар аралығында 
ОҚО Түлкібас станциясындағы 
П.Ф.Шевцов атындағы №11 орта 
мектепте оқыған.

1990 -1992 жылдар аралығында 
«Кеңес Әскері» қатарында болып,  
әскери борышын өтеген.

1993 жылы ОҚО Түлкібас 
станциясының ішкі істер органына 
қатардағы милиция қызметкері бо-
лып жұмысқа орналасады.

1995 жылы ҚР ІІМ Шымкент Заң 
Колледжіне оқуға түседі.

1997 жылы колледжді үздік, қызыл 
дипломға бітіріп, ешбір емтихансыз 
ҚР ІІМ Қостанай Заң Институтына 
оқуға түседі. 

Қазіргі таңда Шымкент қаласы ПД 
Криминалдық полиция басқармасы 
бастығының міндетін атқарушы по-
лиция полковнигі қызметін атқаруда.

Отбасылы. Екі ұлы, екі қызы бар.  
Іскерлігі мен адал қызметі үшін 

ҚР ІІМ тарапынан марапаттар мен 
сыйлықтар алған болатын. 

Әрбір қызметкер өзінің функцио-

налдық міндеттерін біліп адал атқаруы 
тиіс. Полицейлердің қызметі тікелей 
халықтың алдында өтетіндіктен, 
кәсіби білікті, жеке басының 
мәдениеттілігі мен білімділігінің 
жоғары, дене бітімдерінің шымыр бо-
луы әр полицейге қойылатын шарт 
болып саналады.

Кез-келген мамандық иесі өз 
ісінің шебері болуы қажет. По-
лиция қызметкерлерінің басты 
мақсаты – қылмыстың алдын алу, 
азаматтардың конституциялық құ-
қықтарын, заңдылықтардын, қауіп-
сіздігін сақтау, құқығын қорғау. Осы 
бағытта адал қызмет ете білген әр 
полицей ертеңгі күні елінің алдын-
да үлкен атақ-абыройға ие болары 
сөзсіз.

Барлық полиция қызметкерлеріне 
денсаулық, отбасыларына амандық, 
қызметтеріңізде төзімділік пен 
табандылық тілейміз.

Құрбанов Ағапаша Гулалиұлы,
филология ғылымдарының 

кандидаты, доцент

Жан-жақтан келген адамдар. Индо-
незия, Тайланд, Малайзия, Синга-
пур, Эфиопия, Түркия, Қырғызстан, 
Өзбекстан және тағы да басқа 
алыс-жақын шет елдерден келген 
азаматтардың қатарынан өзіміздің 
жерлестерді де көптеп кездестіруге 
болады. 

Ешкімнің ешкімде жұмысы жоқ. 
Барлығы екі қолдарын көкірек 
тұсына көтеріп, құлшылық жа-
сап жалбарынып жүр, ағыл-тегіл 
егіліп жылаған халықта да есеп 
жоқ. Халықтың нөпірінің көптігінен 
қағбаға жақындау оңай болмады. 
Дей тұрғанмен де ебін тауып қасиетті 
қара тасқа жақындап, бір сүйсем, 
Ибраһим Мақамын алақаныммен 
бір аялай өтсем дейтін арманның 
әр адамның көкейде жатқанын 
жүздерінен аңғару қиын емес. 
Қағбадан көз алмай, таңырқай 
қарап тұрған, шеткері жерге жай-
намазын төсеп, дұға тілеп отырған 
халықтың да нөпірі қалың. 

Бұл – нәпсімен күресіп, шынайы 
тәубеге келетін жер. Аллаға жалба-
рынып, дұға тілеп, құлшылық жа-
сайтын орын. Бұл жерде жасалған 
сауаптар артып, оқылған намаз 100 
000  еселенетін жер. Адам дәм-
тұзы таусылғанда үстіне жамылған 
ақ матаға ғана оранып Алланың 
алдына баратынын сезініп, Хақ 
Тағалаға шынайы бойсұнатын жер. 
Иман нұрымен сусындап, күндіз-
түні құлшылық жасаумен жүрген 
адамның дүниелік мұраттарды да 
ұмытып кететініне осы сапарда көз 
жеткендей.

Күллі мұсылман бет түзейтін 
қасиетті Қағба орналасқан әл-
Харамның сәулеті де ерекше. 
Ешқандай  ғимаратқа ,  басқа 
мешіттерге ұқсамайды. Әлемдегі ең 
үлкен мешіттің заман талабына сай 
жабдықталғандығын да айта кету 
керек. Мешітте бірнеше эскала-
тор жұмыс жасайды және қажылар 
құлшылық  етет і н ,  орындар ға 
желдеткіш орнатылған. Адамның 
көптігіне қарамастан мешіттің ауасы 
кең, хош иіске толы. Жұмысшылар 
әлсін-әлсін мәрмәр төсеніштерді 
мұнтаздай етіп жалтыратып жуып, 
тазалап отырады. 

Жалпы, Мекке қаласы мен оның 
айналасы «Харам аймағы» деп 
аталады. Харам сөзі араб тілінде 
«тыйым салынған», «қорғалған» 
деген мағынаны беретіндіктен, 
бұл аймақта соғысуға, аң аулауға, 
өсіп тұрған көкті жұлуға, жан-
жануарларға залал келтіруге, 
біреулерге тіл тигізуге тыйым 
салынған. Сондықтан мешіт «әл-
Харам» деп аталған екен. 

Сафа мен Мәруа төбелері 
және Зәм-Зәм суы

 
Кіші қажылықта Ихрам халіне ен-

геннен кейінгі өтелетін шарттардың 
бірі – Қағбаны 7 рет айналып, тәуап 
жасап, 2 рәкәғат намаз оқылған 
соң аңсап жеткен Зәм-зәм суынан 
мейіріміз қанғанша іштік. 

Зәм-зәммен шөлімізді қандырған 
соң, кезекті парыз – Сафа мен 
Мәруа арасын жеті мәрте жүріп 
өтуге асықтық. Арақашықтығы 400 
метрден асатын екі жотаның ара-
сында Сағи жасау тарихы Ибраһим 
(ғ.с.) заманынан бастау алады.

Ибраһим (ғ.с.)  Алла тарапынан 
келген әмірге бойұсынып, екінші 
жары Ажар мен баласы Исмайыл-
ды Меккеге апарып, шөл далаға 
қалдырып кете барады. Көп уақыт 
өтпей Ажар ана жөргектегі шырыл-
дап жылаған баласына су іздеп, жо-
лаушылар кезігіп қалар деген үмітпен 
Сафа төбесі мен Мәруа жотасына 
жеті рет шығып, жеті рет түседі. Екі 

төбенің ортасындағы ойға жеткенде 
Исмайыл көрінбей қалатындықтан 
баласы көрінген тұсқа жеткенше 
жүгіретін болған. Дәл осы жер-
ге келгенде сағи жасаушылардың 
жүгіріп өтетін дәстүрі содан қалған 
екен. Алла Тағаланың құдіретімен 
сәбидің аяғының астынан бұлақ 
жарып шығады. Қатты қуанған 
ана жерден атқылап жатқан суды 
тоқтатпақ болып «зәм-зәм», яғни 
«тоқта, тоқта» деп қолымен бір 
арнаға жинап, бүркемелейді. Сон-
да су баяулай түседі. Бұл жайында 
Пайғамбарымыз (с.ғ.с.): «Бұлақты 
Ажар қолымен бүркемелеп тоқ-
татқандықтан, Зәм-зәм деп 
аталған. Әйтпегенде, су жайы-
лып, жан-жағын алып кетер еді», 
– деген. 

Айдаладағы суды аспанда ұшып 
жүрген құстар келіп ішіп, жаны-
нан өткен керуен көштері де сол 
жерге аялдай бастайды. Сөйтіп, 
осы аумақта үлкен шаһардың 
қабырғасы қаланады. МЕККЕ 
қаласының іргетасы осылайша 
бой көтерген екен. Кәусар ЗӘМ-
ЗӘМ бұлағы қанша ғасырдан бері 
үздіксіз атқылап тұр. Біздің бүгінгі 
ішіп жүргеніміз де сол зәм-зәм суы.

«Зәм-зәмді қандай ниетпен ішсе, 
сол ниетіне жетеді» деген риуаяттар 
жеткен. Сондықтан, суды ішерде 
біреулер дертіне шипа сұрайды, енді 
бірі ризық-несібе сұрайды, тағы бірі 
шөлін қандырғысы келеді.  Мекке 
мен Мәдинаға барған қажылардың 
туысқандарына әкелетін ең үлкен 
тәбәрігі де осы қасиетті зәм-зәм 
суы. 

Тәуап жасап, зәм-зәмға қанып, 
Сафа мен Мәруа арасын 7 рет 
жүріп өткеннен кейінгі жасала-
тын шарт – шаш алу. Осы шарт-
ты орындағаннан кейін барып, 
құлшылығымыздың қабыл болуын 
тілеп, дұға жасап, көңіл жайланған 
соң қонақүйге қарай аяңдадық.  

Сауд Арабиясы Корольдігі Мекке 
мен Мәдинада зиярат етушілердің 
алаңсыз құлшылық етуіне барлық 
жағдайды жасап қойған. Меккеде 
әл-Харам мен біздің тоқтаған қонақ 
үйдің арасы шамамен 1,5 шақырым 
болды. Әр 10 минут сайын арнайы 
бөлінген автобустар қажыларды 
тасып, мешітке тегін жеткізіп отыр-
ды. Бар-жоғы 2-3 минутта мінәжат 
орнына жетіп аласың. Ал Меди-
на қаласында тұрған қонақ үй 
мен Мұхаммед пайғамбар (с.ғ.с) 
мешітінің арасы жаяу жүргіншілер 
үшін 2-ақ минуттық жерде болды.

 Құлшылықтан бос уақытыңда 
Мекке мен Мединаның тари-
хи орындарына саяхат жасап, 
пайғамбарлардың, сахабалардың 
жүрген жолдарымен жүріп, тарихтың 
терең қойнауына сүңгіп қайтасың. 
Осындай қайталанбас сапарды 
ұйымдастырып, еш қиындықсыз 
барып-келуімізге жағдай жасаған 
қажылардың кезекті тобының 
жетекшісі Қалдарбек Ақжолға және 
ұстазымыз Ризабек Батталұлына 
алғысымыз шексіз. 12 күн бойы са-
парлас болған барлық қажылардың 
құлшылықтары қабыл болғай. 

Осы сапарға шығар алдында 
қанша сынақтар болса да, мойымай 
көтеруге күш беріп, қасиетті жерде 
құлшылық етуді нәсіп еткен Аллаға 
сансыз мақтаулар мен мадақтаулар 
болсын. Алла Тағала баршаңызды 
Өзінің Қасиетті қаласына қадірлі 
қонақ болуды нәсіп етсін!

Айна ТӨЛЕУТАЕВА
Алматы - Кувейт - Мәдина - 

Мекке - Жидда - Алматы

Полиция қызметі – 
халық сенімінің айнасы
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Отечественная 
журналистика будет 
развиваться.И в этом 
большая роль отво-
дится печатным из-
даниям. О том, какие 
вызовы стоят перед 
казахстанской прес-
сой и какими могут 
быть перспективы, 
шла речь на Первом 
форуме региональ-
ных печатных изда-
ний, проходящем в 
Астане.

ФЕЙКАМ – МИНУС

Выступивший на фору-
ме заместитель Премьер-
министра Алтай Кульгинов 
особо подчерк нул, что в осно-
ве функционирования тради-
ционных СМИ лежат такие 
незыблемые принципы, как 
достоверность, содержа-
тельность и объективность. 
При этом вопрос безопас-
ности отечественного ме-
диапространства – один из 
самых важных, подразуме-
вающий системную работу в 
целях защиты населения от 
фейковой информации, на-
носящей вред стране.

– Сегодня в Казахстане 
зарегистрировано более 5 
тысяч СМИ, из них 70% – 
печатные издания. Это сви-
детельствует об увеличении 
потенциала медиаотрасли и 
ее значительных перспекти-
вах. Для дальнейшего раз-
вития отечественных медиа 
перед нами стоят масштаб-
ные задачи, – сказал вице-
премьер, подчеркнув, что в 
своей предвыборной про-
грамме Глава государства 
дал конкретные поручения и 
поставил задачи по улучше-
нию информационной, мо-
лодежной политики, инстру-
ментов связи с гражданским 
обществом.

В этой связи, что касает-
ся увеличения количества 
читателей и тиражей из-
даний, финансирования и 
технического обновления, 
своевременной доставки и 
улучшения условий функ-
ционирования региональных 
СМИ, Министерству инфор-
мации и общественного раз-
вития необходимо работать 
совместно с местными ис-
полнительными органами.

Также по словам вице-
премье ра, в каждом регио-
не необходимо разработать 
формат эффективного про-
ведения государственной 
информационной политики 
с учетом специфических ре-
гиональных особеннос тей 
изданий.

– Правительство со-
вместно с местными испол-
нительными органами будет 
всегда оказывать содействие 
развитию региональных пе-
чатных изданий. При этом 
мы должны четко понимать: 
перед данной отраслью сто-
ит ряд вызовов и системных 
вопросов. Главный из них – 
определение основных трен-
дов развития. Министерство 
информации и общественно-
го развития совместно с за-
интересованными государ-
ственными органами должно 

выработать долго срочную 
стратегию и конкретные ме-
ханизмы по поддерж ке ре-
гиональных СМИ, – отметил 
Алтай Кульгинов.

Стремительное развитие 
средств массовых коммуни-
каций и различных онлайн-
платформ, мессенджеров 
предоставляет пользовате-
лям возможность получать 
оперативную информацию 
в режиме онлайн, считает 
вице-премьер.

– Нам следует всегда 
осознавать огромную роль 
печатных изданий в форми-
ровании принципов интел-
лектуальной нации. Именно 
газеты и журналы наряду с 
литературными изданиями 
прививают любовь к чтению 
с самого детства. Культ чита-
ющей нации, на наш взгляд, 
является неотъемлемым 
элементом в формировании 
интеллектуального кода 
любой страны. И нам всем 
следует помнить об этом, 
– подчеркнул Алтай Куль-
гинов.

Выступление вице-
премьера порадовало 
собравшихся на форум 
сотрудников печатных изда-
ний. Они услышали главную 
мысль – газетам быть. А как 
иначе? Атланты, конечно, 
держат небо, но свет культу-
ры чтения идет от газет.

НОВОЕ СЛОВО

С большим интересом 
слушали участники высту-
пление министра информа-
ции и общественного разви-
тия Дархана Кыдырали.

– Периодические изда-
ния, а особенно региональ-
ные СМИ, – школа журна-
листики. Многие именитые 
нынче авторы свой путь к 
читателю начинали имен-
но в районных и областных 
СМИ. Сегодня пресса пере-
живает тектонические из-
менения, – сказал министр, 
начиная свое выступление. 
Кроме того, он четко обозна-

чил болевые точки, указав 
пути решения проблем.

– Цифровые техноло-
гии сегодня диктуют многие 
правила жизни, изменились 
привычные стандарты по-
требления контента. Основ-
ным источником информации 
для многих стали интернет-
ресурсы. Вследствие этого 
некоторые издания были 
вынуждены прекратить свою 
работу или сократить тиражи. 
Особенно явственно это ска-
залось во время пандемии. 
И, к сожалению, основной 
удар пришелся по региональ-
ным СМИ. На сегодня в част-
ные руки перешли 159 район-
ных газет, – отметил Дархан 
Кыдырали, подчеркнув, что 
эта проблема – глобального 
масштаба. К слову, в США, 
например, с 2005 года закры-
лись 2 500, а в Великобрита-
нии – свыше 200 газет.

– Конкретные причины 
закрытия некоторых газет в 
нашей стране требуют де-
тального исследования, Ка-
захстанский институт обще-
ственного развития должен 
провести комплекс ный ана-
лиз. Любые решения должны 
быть научно обоснованными, 
– сказал спикер, отметив, что 
сейчас пересмат риваются 
механизм и правила фи-
нансирования изданий в                           
регионах.

– Объемы средств на 
поддержку местных СМИ не 
менялись с 2019 года, в свя-
зи с чем мы планируем повы-
сить их. В целях повышения 
квалификации сотрудников 
региональных газет и журна-
лов будет запущен недавно 
реорганизованный проект по 
обмену опытом в республи-
канских газетах и Казнете. В 
течение года представители 
печатных изданий получат 
возможность пройти стажи-
ровку в таких фундаменталь-
ных изданиях, как «Егемен 
Қазақстан» и «Казахстанская 
правда», – подчерк нул ми-
нистр.

Во время поездок по реги-

онам и встреч с коллектива-
ми был озвучен ряд проблем. 
Так, например, некоторые 
«районки» не имеют даже 
сайтов, и это в век инфор-
мационных технологий! В 
то же время другие газеты с 
небольшим тиражом сумели 
найти свое место в интернет-
пространстве и успешно 
представлены в Сети.

Особо министр отметил 
районную газету в Кызылор-
динской области «Жаңақорған 
тынысы», имеющую тираж в 
7,5 тыс. экземпляров, и ТОО 
«Сыр Медиа», умело решаю-
щее воп росы подписки, ре-
кламы и другие.

Глава ведомства также 
проинформировал о нюан-
сах проекта Закона «О масс-
медиа».

– Мы планируем принять 
Закон «О масс-медиа», кото-
рый направлен на повышение 
юридического статуса и соци-
ального положения журнали-
стов. Кроме того, готовятся 
поправки к Закону «О доступе 
к информации». Обсуждена 
Информационная доктрина, 
началась разработка Концеп-
ции развития сферы инфор-
мации на 2023–2030 годы, 
– проинформировал он.

В своем выступлении ми-
нистр информации и обще-
ственного развития обо-
значил основные пункты, 
необходимые для успешного 
развития любого печатно-
го СМИ. Это качественный 
контент и формат, достовер-
ная информация, добротная 

аналитика, конструктивная 
критика, содержательные 
интервью, динамичные фото-
графии и современный сайт.

– Газета – не только и 
не столько доставщик инфор-
мации, сколько качественный 
продукт, причем разнопла-
новый. «Главный редактор 
– это главврач общества» – 
эти слова известного литера-
тора, публициста, журналиста 
Шерхана Муртазы как нельзя 
лучше отражают социальную 
роль и значимость печатных 
изданий и журналистов, по-
святивших себя газете, – от-
метил министр.

Перед собравшимися также 
выступили журналист, депутат 
Сената Парламента Нурторе 
Жусип, директор Службы цен-
тральных коммуникаций при 
Президенте РК Аскар Умаров. 
Они также говорили о значи-
мости печатных изданий, пред-
ложили свое видение решения 
некоторых задач.

Так, например, Нурторе 
Жусип отметил, что пандемия 
продемонстрировала хоро-
шие возможности удаленной 
работы, и сейчас стоит поду-
мать о мобильных редакциях, 
существенно сокращающих 
расходы на аренду зданий, 
комуслуги и другие траты.

В свою очередь Аскар 
Умаров подчеркнул, что 
именно традиционные СМИ 
во время карантина и панде-
мии во всем мире служили ис-

точником самой достоверной 
информации – без фейков и 
домыслов.

Перед участниками вы-
ступил также директор ТОО 
«Қазақ газеттері» Дихан 
Камзабекулы. Он отметил 
высокое значение нынеш-
него форума для развития 
и поддержки региональных 
печатных средств массовой 
информации.

Выступивший на форуме 
замес титель главного редак-
тора газеты «Казахстанская 
правда» Сергей Нестеренко 
(на снимке) рассказал о воз-
можностях печатных СМИ по 
повышению читабельности 
текстов за счет грамотного 
подхода к логическому по-
строению текстов и исполь-
зования стилистических         
приемов.

Для работы в форуме 
из разных регионов страны 
прибыли более 200 предста-
вителей печатных изданий. 
Они участвуют в панельных 
сессиях, мас тер-классах, об-
мениваются опытом, обсуж-
дают насущные проблемы.

Зарина МОСКАУ

СВЕТ НАШИХ ГАЗЕТ
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“Biz, bugün çok şanslı bir top-
lumuz. İster Türk vatandaşı olsun 

ister diğer Türk soyluları olsun Sayın 
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip 
Erdoğanla herkes gurur duyuyor.”

- 10 Aralık 2019. Ahıskalı Türk-
lerin tarihine olmayan bir şeyi sizin 
başkanlığınızla daha çok bir şey yazıl-
dı. Külliye'de cumhurbaşkanıyla 3500 
kişinin katılımıyla. Öyle bir görüş oldu 
ki, bugün de herkesin hafızasında. Ve 
orada benim hafızamda kalan daha 
bir şey var. Sayın Cumhurbaşkanı-
mıza her zaman söylediğimiz bir vefa 
borcumuz var. Ama onun orada bütün 
Ahıskalıların sevdiği bir Cumhurbaş-
kanımızın bir cümle işletti. Karde-
şimiz Ziyatdin Bey'le Ahıskalıların 
problemlerini görüştük, görüşüyoruz, 
görüşeceğiz. Bütün bunun üzerine. Di-
ğerlerini dinlemeye ne kadar mantıklı 
olabilir ki? Önümüzden de bu umut-
la, bu niyetle, bu sevgiyle, bu dilekle 
inşallah ki, tatlı sürgün devam eder, 
anavatana dönüş devam eder. 2023, 
hedefl erini önümüze sermekte. Sizin 
milletimize yılbaşı mesajınızı alalım.

- 10 Aralık 2019, Ahıskalı Türklerin 
hayatında tarihi bir tarihi bir gün oldu. 
Bu bizim tarihimizde en parlak bir gün-
dü. Neden? Çünkü dokuz ülkeden 3500 
kişinin Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nde 
ve Cumhurbaşkanımızın katılımıyla bi-
raraya gelmesi ve Cumhurbaşkanımızın 
milletimize hitapları, bize sahip çıkması 
bizi gerçekten gururlandırdı. Cumhur-
başkanımız çok değerli bir insandır. Biz 
bugün çok şanslı bir milletiz. İster Türk 
vatandaşı olsun ister diğer Türk soylu-
ları olsun Cumhurbaşkanımızla herkes 
gurur duyuyor. Bugün bir gerçek var., 
Birleşik Milletler, Avrupa, Amerika var, 
dünya var. Onlar bir taraft a diğer ta-
raft a ise  Sayın Cumhurbaşkanımız da 
bir taraft a. Bu bu çok önemlidir. Böy-
le bir lider yüzyılda bir doğar. Sayın 
Cumhurbaşkanımız o sayılı liderlerden 
biridir. Onun dünya görüşü, ilişkileri 
ve 20 yıllık uykusuz geceleri sayesinde 
Türkiye'de ne kadar güzel çalışmalar ya-
pıldı. Bu çalışmalar aslında her biri birer 
kalıcı eserlerdir. Biz Ahıskalı Türklerin 
de tüm sorunları Sayın Cumhurbaşka-
nımız sayesinde çözüldü. Allah'a çok 
şükür etmemiz lazım ki, böyle bir lide-
rimiz var ve onun da adı  Recep Tayyip 

Erdoğan var. Külliye görüşümüzde Sa-
yın Cumhurbaşkanımızın huzurunda 
milletimize ‘Bugün Türkiye'de yaşayan 
Ahıskalıların bir problemi var mı? Diye 
sordum. Milletimiz ayağa kalktı ve Al-
lah sizden razı olsun. Tüm sorunları-
mız halloldu diyerek dua ettiler. Ben 
istedim ki, Sayın Cumhurbaşkanımız 
milletimizin bu dualarını işitsin. Mille-

timizin onu gerçekten ne kadar sevdi-
ğini, saydığını, sadık olduğunu duysun. 
Çünkü bunu işitmeye hakkı var. Çünkü 
bize ondan başka kimse sahip çıkma-
dı. Bugün Türkiye’de bütün kapıları 
Türkiye'de açtı ve Ahıskalılar yaşayan 
diğer ülkelerde de her yerde nereye git-
se bizleri anıyor, bize sahip çıkıyor…

Artık 2022 yılının son günlerindeyiz. 
Bir kaç gün sonra 2023’e adımlayacağız. 
Bize her zamankinden daha çok akılla, 
mantıkla hareket etmek, akıllı olmak 
lazım. Bütün bu kini, nefreti, kötü his-
leri atmak lazım. Böyle gereksiz şeylere 

zamanımızı harcamamalıyız. Zama-
nımızı daha güzel şeylere harcamamız 
lazım. Birliğimizi daha da güçlendir-
meye ihtiyacımız vardır. Birliğimizin 
arasında olan sorunları çözmek, birli-
ğimize daha verimli gençleri getirmek, 
yönetime gençleri almak, bölge ve ülke 
temsilcileri yapmamız gerek. Eğitim 
düzeyimiz çok düşük. Kıskançlık da 
bundan doğuyor. Eğitimli insanın dün-
ya görüşü, sadakati de farklı olur çünkü. 
Milletimizden güzel sonuçlara değer 
vermesini istiyorum. Bize birlik lazım, 
birliğimizi daha da güçlendirmemiz la-
zım. Diğer problemlerimizi de bunun 
üzerinden çözmemiz lazım. Türkiye’ye 
gelmek isteyen tüm Ahıskalı Türklere 
Türkiye’mizin kapıları açıktır. Şu anda 
1000 aile için Ahlat’ta hazırlıklar başla-
dı. Bizim amacımız ise 100 bin Ahıska-
lıyı Türkiye’ye getirmektir. Gönül ister-
di ki, 50 bin Ahıskalı Gürcistan’a gitsin. 
Amacımız şu ki, Ahıskalı Türkler yaşa-
dıkları ülkelerde güçlensinler, iş adamı 
olsunlar, politikayla uğraşsınlar. Her 
yerde Ahıskalıların adı yükseklerden 
gelsin. Bu yönde de çalışıyoruz. Yapa-
cak işlerimiz daha ilerdedir. Birliğimiz 

sağlam olsa önümüzde hiçbir problem 
kalmaz. İnanıyorum ki, milletimizin 
sonu hayırlı olacaktır. Bugün milleti-
miz için bütün kapılar açıktır. Kendi-
mizi ailemizi analiz edip, eğitimine fikir 
vermek gereklidir.. 

“2023 yılında Allah'tan en çok 
isteğimiz, dileğimiz, Sayın Cum-

hurbaşkanımızın görevinde kalması 
ve devam etmesidir. İnşallah 2023 

yılının en büyük olayı bu olacak. Bu-
nun için hepimiz, bütün Ahıskalılar 
elinden geldiği herşeyi yapmalı, vefa 

borcumuzu ödemeli ve fedakarlığı-
mızı ortaya koymamız lazımdır.”

2023 yılında kardeşlerimizin ai-
lelerine sağlık, sıhhat dilerim. Bütün 
sevdikleriyle beraber çok güzel, neşeli 
böyle barış içinde, sevgi içinde, savaş ol-
mayan, görmeyen öyle bir özel bir sene 
geçirsinler. Kötü hastalıkları olmayan 
bir sene bütün insanlığa dilerim içinde 
de Ahıskalı kardeşlerime dilerim. İkin-
ci ise Türkiye'mize, Türk toplumuna, 
Türk milletine…

Gelecek yıl önemli bir süreç içerisine 
giriyoruz. Seçimlerde Sayın Cumhur-
başkanımıza başarılar dilerim. İnşallah 
gelen yıl bu vakti diyeceğiz ki, bu seçim-
leri de biz başardık. Sayın Cumhurbaş-
kanımız kazandı. Yine de başımızdadır. 
Allah başımızdan eksik eylemesin. Ben 
düşünüyorum 2023 Allah'tan en çok 
isteğimiz, dileğimiz bizim budur ki, 
Sayın Cumhurbaşkanımız görevinde 
kalsın ve devam etsin. İnşallah 2023’ün 
de en büyük şeyi de bu olacak. Bunun 
yolunda da hepimiz bütün Ahıskalılar 
elinden geldiği, bütün vefa borcumu-
zu ve fedakarlığımızı ortaya koymamız 

lazım. Ve bu yolda hepimiz Türk dev-
letine, Cumhurbaşkanımıza destek ver-
mek lazım ve bu seçimlerde de önemli 
bir pozisyon, önemli bir rol almamız 
ve üstlenmemiz lazım. İnşallah Allah o 
günlere yetiştirse hep beraber Cumhur-
başkanımızın bu seçimlerinde her türlü 
yardımda destekte her türlü imkanları-
mızla bulunacağız. Ona göre Allah her-
kese hayırlı yıllar nasip eylesin. Sağlıklı 
yıllar nasip eylesin. Allah herkese uzun 
uzun ömürler nasip eylesin. Herkese iş-
lerinde başarılar dilerim. Çok sağolun, 
var olun. 

Dünya Ahıskalı Türkler Birliği (DATÜB) Genel Başkanı Ziyatdin 
Kassanov: “Ahıskalılar, dedelerimi de tanıyorlar, kimliğimizi de bilirler, 

mertliğimize de dürüstlüğümüze de şahittirler”
Başlangıcı geçen sayımızda
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Dışişleri Bakanı 
Çavuşoğlu: 

«Zorlukların 
üstesinden gelmek 

için ekonomik 
işbirliğimizi 

hızlandırmalıyız»

Dışişleri Bakanı Mevlüt 
Çavuşoğlu, Özbekistan'da 
Ekonomik İşbirliği Teşki-
latı Bakanlar Konseyi 26. 
Toplantısı'na katıldı. Çavu-
şoğlu toplantıda yaptığı ko-
nuşmasında, yakın zamanda 
EİT'nin genişlemesinin 30. 
yılını kutladıklarını belir-
terek, genişleme ile EİT'nin 
bölgede ekonomik işbirliği 
için birincil platform haline 
geldiğini ifade etti. Çavu-
şoğlu, «Sevgili kardeşlerim, 
bugün küresel ekonomi 
büyük zorluklarla karşı kar-
şıya. Gıda ve enerji fiyatları 
sürekli artıyor. 

Küresel tedarik zincirlerinde 
aksamalar ve değişimler yaşanı-
yor. Küresel ekonomik büyüme 
tam olarak toparlanamadı. Bu 
zorlukların üstesinden gelmek 
için ekonomik işbirliğimizi hız-
landırmalıyız. Ulaşım ve lojistik 
ağlarımızı geliştirmeliyiz» dedi.
EİT Ticaret Anlaşması ve Ti-
careti Kolaylaştırma Stratejisi 
gibi bölgesel ticareti geliştirecek 
araçlardan sonuna kadar yarar-
lanmanın önemine işaret eden 
Çavuşoğlu, «ECHO Vizyon 2025 
belgesinde vurgulandığı gibi tüm 
stratejik sektörlerde işbirliğimi-
zi geliştirmeli ve ECO Bank'ı da 
güçlendirmeliyiz» dedi.EİT'nin 
daha etkin ve görünür bir orga-
nizasyon haline getirmek için ça-
lışmaları sürdürmeleri gerektiğini 
belirten Çavuşoğlu, «Önce Bakan 
Yardımcılarımızın 'Beyin Fırtına-
sı Oturumunu' kalıcı 'Üst Düzey 
Komite'ye dönüştüreceğiz. İkinci 
olarak, fon sağlayan ve sağlama-
yan üye terminolojisini de terk 
ediyoruz. Kazakistan'ın girişimiy-
le, tüm üyeler tarafından aidiyet 
düzeyini artıracağını umarak bu 
girişimi destekledik. Üçüncüsü, 
sekreteryayı güçlendirmemiz ge-
rekiyor. Söz verildiği gibi, Türkiye 
bu amaçla tahsis edilen tüm boş 
kadroları doldurmuştur» dedi.

Kaynak: İHA

Kırgızistan’da “Kırgız-Kazak halkının manevi 
zenginliği Cengiz Aytmatov” forumu düzenlendi
Kırgızistan’ın başkenti Bişkek’te, “Kırgız-Kazak halkının manevi zenginliği 

Cengiz Aytmatov” konulu forum düzenlendi.Kırgızistan’ın başkenti Bişkek’te, 
“Kırgız-Kazak halkının manevi zenginliği Cengiz Aytmatov” konulu forum dü-
zenlendi.

Kazakistan Senato Başkanı Maulen Aşimbayev’in Kırgızistan ziyareti kap-
samında tertip edilen forum, Kırgızistan ile Kazakistan’ın ilim dünyasının tem-
silcilerini buluşturdu. Kırgızistan Meclis Başkanı Nurlanbek Şakiyev, forumda 
yaptığı konuşmada, “Yazar ve düşünür Cengiz Aytmatov, Kırgızlar ve Kazakla-
rın yakınlığını, iki halkın ruh ve kan bağını eserlerine yansıtmıştır.” dedi. Şaki-
yev, Aytmatov’un, Kazak yazar Muhtar Avezov’u akıl hocası olarak gördüğünü ve 
Kazak edebiyatının önde gelen temsilcileriyle ilişkileri olduğunun altını çizdiğini 
hatırlattı.Yazarın adının, iki halkın dostluğuyla doğrudan ve ayrılmaz bir şekilde 
bağlantılı olduğunu kaydeden Aşimbayev de Aytmatov’un eserlerinin, birkaç ku-
şak hayranının bilincinin oluşmasına büyük katkı yaptığını vurguladı.Aşimbayev, 
büyük sanatçı ve yazarın eserlerini okuyarak büyüdüğünü belirterek çocukluk anı-
larını paylaştı.Forumun sonunda Aşimbayev, Türk Devletleri Teşkilatı (TDT) Ak-
sakallar Konseyi üyesi, devlet adamı Medetkan Şerimkulov’a, devlet adamı Apas 
Cumagulov’a ve Kırgızistan Devlet Sekreteri Suyunbek Kasmambetov’a, Kazakis-
tan Cumhurbaşkanlığının Dostluk Madalyası takdim etti.Aşimbayev ayrıca, Cen-
giz Aytmatov’un müzeye dönüştürülen evini ve Ata-Beyit Ulusal Tarih ve Anıt 
Kompleksi’ndeki kabrini ziyaret etti.

Kaynak: AA

Kazakistan, Yakutistan'a Türk halklarının tarihine 
yönelik ortak proje gerçekleştirmeyi önerdi

Kazakistan Başbakanı Alihan İsmailov, Rusya Federasyonu'na bağlı Yaku-
tistan (Saha) Cumhuriyeti Başkanı Aysen Nikolayev'e Türk halklarının kökeni 
ve oluşumu hakkında ortak bir tarihi projenin hayata geçirilmesi önerisinde bu-
lundu.

İsmailov, başkent Astana'da Yakutistan Cumhuriyeti Başkanı Nikolayev ile bir 
araya geldi.Yakutistan ile karşılıklı ticareti artırmadaki yüksek potansiyelin altını 
çizen İsmailov, Ocak-Kasım 2022 döneminde karşılıklı ticaret hacminin bir ön-
ceki yılın aynı dönemine göre on kat artarak yaklaşık 80 milyon dolara ulaştığını 
kaydetti.İsmailov, ayrıca kültürel ve insani alanlardaki etkileşimin ikili ilişkilerin 
önemli bir parçası olduğuna işaret ederek «Türk halklarının kökeni ve oluşumu 
hakkında ortak bir tarihi proje oluşturmak mümkün. Böyle bir imaj projesinin 
uygulanması, kültür, dil gelişimi ve Avrasya'nın göçebe halklarının mirasının ko-
runması gibi çeşitli konularda toplumun dikkatini çekecektir.» ifadesini kullandı.
Kazakistan Cumhurbaşkanı Kasım Cömert Tokayev de bugün Nikolayev ile gö-
rüşmesinde, tarihsel köklere, yakın kültürel ve insani bağlara sahip oldukları Ya-
kutistan ile işbirliğini derinleştirmeye özel önem verdiklerini vurgulamıştı.

Kaynak: AA

Kazakistan Rus 
vatandaşlarına 
ülkede uzun 
süre vizesiz 

kalma kolaylığını 
iptal etti

Kazakistan'da Avrasya 
Ekonomik Birliğine (AEB) 
üye ülkelerin (Rusya, Belarus, 
Kırgızistan ve Ermenistan) 
vatandaşlarına ülkede vizesiz 
kaldıktan sonra kısa sürede 
tekrar giriş yapma imkanı 
veren «visa run» adlı uygula-
ma iptal edildi.Kazakistan'da 
Avrasya Ekonomik Birliğine 
(AEB) üye ülkelerin (Rusya, 
Belarus, Kırgızistan ve Erme-
nistan) vatandaşlarına ülkede 
vizesiz kaldıktan sonra kısa sü-
rede tekrar giriş yapma imkanı 
veren «visa run» adlı uygula-
ma iptal edildi.

Kazak hükümeti, ülkede vizesiz 
kalan ve geçici oturma izni olmayan 
yabancılar için kuralları sıkılaştırdı.
Konuyla ilgili Başbakan Alihan İs-
mailov tarafından imzalanan ka-
rarname, hükümetin resmi yasal 
düzenlemeler sitesinde yayımlan-
dı.Buna göre, 27 Ocak'tan itibaren 
AEB üyesi ülkeler Rusya, Belarus, 
Ermenistan ve Kırgızistan vatan-
daşları Kazakistan'a her 6 ayda bir 
90 günlüğüne girebilecek.Böylece, 
daha önce söz konusu ülkelerin va-
tandaşlarına üç ayda bir Kazakistan 
sınırından giriş çıkış yaparak ülke-
de uzun süre vizesiz kalma imkanı 
sağlayan «visa run» uygulaması 
sona erdi.AEB dışındaki ülkelerden 
gelen yabancılar ise Kazakistan'da 
30 gün vizesiz kaldıktan sonra 6 
ayda bir 90 günden fazla olmamak 
kaydıyla kalış sürelerini uzatabile-
cek.Yeni kurallar, Kazakistan'a vi-
zeyle gelen ve ülkede geçici oturma 
iznine sahip yabancılar için geçerli 
olmayacak.Kazakistan, Rusya- Uk-
rayna savaşının başlangıcından bu 
yana Rusya'yı terk eden insanların 
akın ettiği ülkeler arasında yer alı-
yor.İçişleri Bakanlığının son veri-
lerine göre, Rusya Devlet Başkanı 
Vladimir Putin'in askeri kısmi se-
ferberlik ilanı sonrası Kazakistan'a 
400 bin Rus vatandaşı geldi ve bun-
ların 150 bini hala ülkede kalmaya 
devam ediyor. Gelenlerin sadece 36 
bini ülkede geçici oturma izni aldı.

Kaynak: AA
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Ukrayna'da başladığı güreş 
sporunu ailesiyle birlikte geldik-
leri Erzincan'da sürdüren Ahıska 
Türkü Elvira Kamaloğlu (21), 
Balkan Şampiyonu ve gençlerde 
dünya 3'üncüsü oldu. Türk Milli 
Takım forması altında mücadele 
eden Elvira'nın yeni hedefi Avru-
pa, Dünya ve Olimpiyat Şampi-
yonluğu..

Ahıska Gazetesi ve Türk Birliği der-
gisi olarak Ukrayna’dan Erzincan’a ge-
tirilen Ahıskalı Türklerin durumunu 
yerinde görmek, aradan geçen 7 yıl içe-
risinde yapılan çalışmaları gözlemlemek 
için Üzümlü’ye gittik. Türkiye’nin gururu 
olan Elvira Kamaloğlu ile de görüşmesek 
olmazdı. Siz değerli okurlarımız için ken-
disiyle güzel bir söyleşi gerçekleştirdik. 

- Erzincan'ın Üzümlü ilçesinde 
bulunan Geyikli Mahallesindeyiz. Ahıs-
kalı Türklerden oluşan 145 ailenin yer-
leştiği bir mekan. Kızımızın ismini çok 
duymuştum. Tek ben değil tek Kazakis-
tan değil, tek dünyanın dokuz ülkesin-
de yaşayan halkımız değil, bütün spor 
severler Elvira Kemaloğlu'nu duymuş-
tur. İlk madalyayı kazandığı zaman 17 
yaşı vardı. Ahıska gazetesi baş editörü 
olarak ben her zaman bizim buradaki 
gazetecilerimizden onunla bir röportaj 
gerçekleştirmesini istemiştim. Ama kıs-
met bugüneymiş. Kendisiyle birebir gö-
rüşmemizin de ayrı bir mutluluğu ayrı 
bir sevinci var. Ahıskalı gençlerin bir 
başarı elde etmesi özellikle de bunu kızı-
mızın yapması bence de tek Ahıskalılar 
için değil bütün türkler için gurur verici-
dir. O yüzden ben çok sizleri yormadan 
Elvira'ya dönmek istiyorum ve başlaya-
lım. Ukrayna'da nerede yaşıyordun? 7 
yıl önce geldiniz. Ukrayna'yı nasıl hatır-
lıyorsun?

- Ben ilk önce kendimi tanıtayım. Ben 
Elvira Kamaloğlu. Yirmi bir yaşındayım. 
Altıncı sınıfa kadar Ukrayna'da okudum. 
12 yaşımda Türkiye'ye geldim. Oradaki 
hayatımızda hani güzeldi ama tabii bura-
daki kadar değildi. Maddi anlamda biraz 
daha sıkıntılarımız vardı. Sonrasında za-
ten savaş çıktı. Savaş ilk başladığı zaman-
lar biz Türkiye'ye taşındık. Ukrayna'da 
aslında ilk orada başladım. Güreşle orada 
tanıştım. Babam sayesinde başladım ben 
bu spora. Babam, amcalarım, dedem gü-
reşçiydi eskiden. Çok da iyi bilindik bir 

güreşçilerdi. Onların sayesinde ben de bu 
spora başladım. Türkiye'ye taşındıktan 
sonra babam ilk iş beni güreşe yazdırdı. 

- Evet. İlk iş güreşe yazdırdı-
ğı zaman ananızın itirazı olmadı mı? 
Güreş’te morluklar ve sakatlanmalar 
oluyor maalesef..

-Annem aslında ilk Ukrayna'da da 
karşıydı. Ben ilk antrenmanı izlemek için 
gitmiştim. İzlemek için giderken bile izin 
vermiyordu. İşte senin ne işin var orada. 
Orada bir sürü erkek var. Güreşte ne işin 
var? İşte ben dedim sadece izleyeceğim 
falan diyorum işte ilk başta. İzlemeye git-
tim izlerken de insanların canı sıkılıyor. 
Yapmak istiyorsun sen de. Babama de-
dim hani ben de yapabilir miyim dedim. 
Babam da dedi ki bir antrenörle bir ko-
nuşalım izin verirse seni de antrenmana 
alırlar. O şekilde bir konuşma oldu ve ba-
bam izin aldı. Beni de antrenmana dahil 
ettiler. Hoca beni çok beğendi. Kardeşim 
gidiyordu aslında güreşe. Sonra işte kar-
deşini bırak sen işte kızını getir falan de-
diler. Öyle bir başlama hikayem oldu. Üç 
ay bir hazırlandım. Sonra bir ay güzel bir 
çalışma geçirdim orada. Ukrayna üçün-
cüsü olmuştum. İlk madalyam öyle geldi. 
Sonra da zaten Türkiye'ye taşındık.

- Sonra Türkiye hayatı. Erzincan. 
Burada devam ettirmek için buradaki 
bir spor okuluna mı gittin? Nasıl devam 
ettin?

- Biz aslında ilk İstanbul'a taşındık. 
İstanbul'da iki, iki buçuk yıl oturduk. 
Orada devam etmeye başlamıştım. Ora-
da da güzel bir çalışma geçirdim ama 
Türkiye şampiyonu olmama rağmen 
hani Türkiye'ye katılıyordum. Şampiyon 
oluyordum ama kimliğim olmadığı için 
yurtdışı müsabakalarına gidemiyordum. 
Bu da haliyle beni çok üzüyordu. Çünkü 
milli takıma kadar seçiliyorsun. Birinci 
adamsın. Ama yurt dışına çıkmama izin 
vermiyorlardı. Çünkü kimliğim yoktu. 
Bu durum bayağı bir sürdü. Erzincan'a 
taşınana kadar. Biz sonrasında iki buçuk 
yıl sonra Erzincan'a taşındık. Burada da 
artık kimliğim olmadığı için benim he-
vesim kalmamıştı. Yani çünkü dışarı çı-
kamıyorum. Bayrağımı dalgalandıramı-
yorum. İşte içimde kaldı bunların hepsi. 
Sonrasında benim için bayağı bir uğraş 
verdiler kimliğimin çıkması için. Bayağı 
bir uğraştılar hatta. Sonra işte kimliğim 
çıktı. İlk 2017’de Balkan şampiyonasına 
katılmıştım. O zamana yetişmişti kimli-

ğim. Ve hani bu benim için çok heyecan 
verici bir şeydi. Çünkü ilk defa milli ma-
yoyu giyip Türk bayrağını temsil edecek-
tim. Gittim. Benim için tabii biraz zordu. 
Çünkü ilk defa bir yurt dışı müsabakasına 
katılıyorum. Orada şampiyon oldum, bi-
rinci oldum. Bu da tabii ki beni ayrıyeten 
gururlandırdı. Çünkü kaç seneden beri 
beklediğim an o andı. Ve bu benim için 
çok gurur verici bir şeydi. Bayrağımızı 
zirveye çıkarmıştım.

- Ben hatırlıyorum bu haberi biz 
Kazakistan'da aldığımızda herkes senin 
telefonda resmini gezdiriyordu ki, bizim 
bir kızımız Balkanlar'ın şampiyonu ol-
muş. Açıkçası hepimiz çok sevindik. Se-
vindik. Neden? Çünkü Ukrayna'dan ge-
lenler sırasında Türk bayrağını kaldıran 
ilk sporcu idin. İlkler de her her zaman 
hem hafızalarda kalır hiç unutulmaz ve 
hem de çok sevilir. O yüzden bu sevgiyi 
sen duyabildin mi? Dışarıdan olan bu 
sevgini?

- Evet, yani beni bütün Ahıskalılar, 
Ahıskalılardan ziyade buradaki yerli 
Türklerden de destekleyenler çok oldu. 
Tabii bizim Ahıskalılardan ilk ben kadın 
güreşçi olarak ilk ben çıktım. Bu da tabii 
ayrıyeten bir gurur verici bir şey ilk olmak. 
Ama bununla beraber bütün geri kalan 
çocuklara benden sonraki gençlere örnek 
olduğum için çok mutluyum. Güzel bir 
örnek olduysam hani ne mutlu bana.

- Balkanlar'dan sonra spor yolun 
artık dünyaya açıldı. Önce Avrupa şam-
piyonluğu mu geldi?

- Hayır, aslında ilk önce gençler ka-
tegorisinde, U 20 kategorisinde dünya 
üçüncüsü oldum ben. Rusya'nın UFA 
şehrinde yapılıyordu turnuva. Ondan 
sonra bu yıl, 2022 yılında  Avrupa şam-
piyonu oldum U 23 kategorisinde. Ve ar-
dından bir buçuk ay bundan önce U 23 
kategorisinde dünya üçüncüsü oldum. 

- Bunlar elbette bir sporcu için 
çok güzel sonuçlar. Ancak Türkiye 
3 kat Olimpiyat şampiyonu Hamza 
Yerlikaya’nın bir sözü var. Diyor ki, ma-
dalya kazanmak iyi ancak bu başarıyı 
devam ettirmek ondan da iyi. Sen neler 
düşünüyorsun bu konuda? 

-  Şimdi zirveye çıkmak zor ama zir-

vede kalmak daha da zor. Çünkü her gün 
yeni sporcular çıkıyorlar. Kimse yerinde 
durmuyor, herkes daha iyisi olmak için 
çalışıyor. Tabii ki ben de çalışıyorum 
ve her zaman da daha iyisini istiyorum. 
İkincilikle yetinmeyip birinci olmak isti-
yor herkes. Her zaman en iyi olmak isti-
yorsun. Bunun için de büyük fedakarlık-
lar gerekiyor. Ben her zaman ailemden, 
arkadaşlarımdan uzak, sosyal hayattan 
uzak çalıştım. İnsanlar bana dışardan 
baktıklarında geziyorsun, hayat sana gü-
zel diyorlar ama benim bu yolda çektiğim 
zorlukları görmüyorlar. Oralara gitmek, 
o seviyelere gelmek için neler geçirdim. 
Omuzum kaydı, köprücük kemiğim kı-
rıldı, dizim sakatlandı. Bu sakatlıkların 
hiçbirini bilmedikleri için onlara için ha-
yat bana güzel geliyor. 

- Bu sakatlıkları yaşadığın za-
man annen sana ben sana söylemiştim 
diyor mu? 

- Annem zaten ilk başlarda karşıydı 
ama böyle derece yapmaya başladıktan 
sonra en büyük destekçim O ve ailem 
oldu. Birşey olduğu, sakatlandığım za-
man onlar çok üzülüyorlardı. Daha dik-
katli olmam hususunda uyarırlar. Bunlar 
sporda olan şeyler. 

- Genç kızların bezenip gezdikleri 
bir zamanda sen alın teri yaptın spor sa-
lonlarında. Hiç uzaklaşmak, arkadaşla-
rın gibi gezmek tozmak istedin mi? 

- Şöyle anlatayım size. Bir zaman geli-
yor ve artık insan antremanlardan sıkılı-
yor ve yoruluyor. Arkadaşların gezerken 
sen orada çalışıyorsun. Ama sonra onlar 
gezebilir ancak ben geleceğimin hayali-
min peşinden gidiyorum diyorum, ge-
lecekteki hayatımı kuruyorum aslında 
kendi kendime.  O zaman gezen arkadaş-
larımın çoğu şimdi evli, bazıları da okulu 
bitirip oturuyorlar evlerinde.. Ben ise hala 
okuyorum ve geleceğimi düzenledim. 
Elimde mesleğimde var okulu bitirip 
mesleğimi yapacağım. Pişman değilim bu 
konuda doğru bir karar verdim diye dü-
şünüyorum. 

- Biz Ahıskalı Türkler bir asır-
da üç defa sürgün olmuş bir milletiz. O 
bayrağı kaldırırken, o yarışlarda birinci 
olurken, üçüncü olurken ‘Ben Ahıskalı-

Ahıska Türkü milli sporcu Elvira Kamaloğlu: 
“Yeni hedefim Avrupa, Dünya ve Olimpiyat Şampiyonluğu.”
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yım’ diye bir bağırmak geçti mi 
içinden?

- Tabii ki de çünkü bizim 
milletimiz çok zulümler çekti. 
Çok şeylere maruz kaldı. Tabii 
ki bunlar hiç kolay değil. Hani 
ben görmediysem bile benim 
dedelerim ninelerim görmüştür. 
O yüzden hani insan böyle dü-
şününce bile kötü oluyor. Bunu 
yaşamak zaten apayrı bir şey. Bir 
de bunun verdiği şeyle tabii ki de 
oraya çıkmak o kürsüye, o kür-
sünün en başına çıkmak ayrıye-
ten bir gurur.

- Bizim burada Dünya 
Ahıska Türkleri Birliği’miz var. 
Temsilcilerimiz var. DATÜB 
toplantılarına, kadın kollarına 

katılma gibi bir düşüncen oldu 
mu? Zamanı mı olmadı? Davet 
falan oldu mu böyle bir şey?

- Aslında böyle bir davet ol-
madı. Ama hani düşüncem de 
olmadı. Çünkü farklı bir hedef-
lerim vardı. İlk önce tabii güreş 
konusunda daha da kendimi ge-
liştirmek istedim. Olimpiyatlara 
katılmak istiyorum Allah izin 
verirse. İlk önce hedefim bu. On-
dan sonra da işte kendi hayatım 
artık yavaş yavaş düzene sokmak 
istiyorum. Hani meslek olarak

Devam etmeyi düşünüyo-
rum.

- Sen, bizim gençlere bir 
örneksin. Buradaki gençlerle bir 
araya geldiğinde bu konuşma-
larında, Erzincan'daki bizim 
Ahıskalı gençlerin spora sevgisi 
nasıl? Sporla ilgilenen var mı-
dır?

- Ben ilk geldiğim zaman 
Ahıskalı kimse yoktu spora gi-
den. Zaten o zaman yeni gelmiş-
tik. Ama ve hep yerliydi. Yani 
buranın halkıydı sporda, güreş-
te, salonda. Ben bir derece yap-
tıktan sonra zaten arada bir ge-
liyordum Erzincan'a. Erzincan'a 
bir geldim, salona bir gittim. 
Bir baktım. Hep Ahıskalılarla 
dolmuş ve kız çocukları da var. 
Bu beni çok mutlu etti. Çünkü 
aileler çocuklarını gönderirken 

tedirgin oluyorlar ve ayrıyeten 
kız çocuklarını göndermek iste-
miyorlar. Hani kız işte güreşte 
ne işi var gibisinden. Ama ben-
den sonra bir baktım hani baya-
ğı bir artış olmuş ve çocuklar çok 
böyle heyecanlılar, öğrenmek 
istiyorlar. Bunları gördükçe ben 
tabii daha çok mutlu oluyorum. 
Çünkü demek ki güzel bir örnek 
olabilmişim ki aileler de buna 
müsaade ediyor. Çünkü daha 
öncesinden böyle şeyler yoktu 
hani. Şimdi kısıtlamadan gönde-
rebiliyorlar rahatlıkla.

- İnşallah o gençlerimiz 
de bir belli bir yere gelirler. Bir 
dünya şampiyonasında olurlar. 
Onlar da ilk bir röportaj falan 
verdiği zaman neden spora gel-

di, neden sporu seçtin derken, 
ben Elvira'nın yoluyla gittim 
gibi söylemleri işiteceksin.

-  İnşallah. Ben salona git-
tiğim zaman çocuklar etrafımı 
hemen dolaşıyorlar ve şey so-
ruyorlar hemen. İşte nasıl bir 
duygu? İşte nasıl geçiyor? ne 
bileyim fotoğrafım var salon-
da. Bazen benzetemiyorlar. Sen 
diyor Elvira Kamaloğlu musun 
sen? Gerçekten o musun? Hani 
böyle sorularla da karşılaşıyo-
rum. Ve yani çok istekliler. Bu 
beni çok mutlu ediyor açıkçası. 
Çünkü geleceğin sporcuları on-
lar. Küçük çocuklar, gençler. İşte 
onların bu kadar istekli olmala-
rı beni tabii ki de mutlu ediyor. 
Yani şu an bu kadar kişi olması 
hepsinin iyi bir yere geleceği an-
lamına gelmiyor ama gerçekten 
isteyen yapar.

- Milli takımdasın. Mil-
li takımdan olan arkadaşların 
Ahıskalılar kim diye soruyor 
mu?

- Aslında bunu kimse bilmi-
yordu. Benimle beraber orada-
kiler de öğrendiler. Tabii soran 
çok oluyor. Hatta söyleyemeyen 
de çok oluyor. Nasıldı diyorlar 
işte. Ne türküydünüz? Ben diyo-
rum işte Ahıska Türküyüm. Eski 
Osmanlı Türküyüz dedim. Asıl 
Türkler dedim. İşte bunu artık 

benim sayemde çoğu kişi de bili-
yor milli takımda. Evet. Benimle 
birlikte

Böyle yani.

- Ninen Ahıska'yı anlattı 
mı sana hiç? 

- Ninem Ahıska’dan sürgün 
edilirken dört yaşındaymış. O 
yüzden hani onun da hatırladığı 
şeyler var ama çoğu şeyi de ha-
tırlamıyor tabii ki küçük olduğu 
için. Yani sürgün zamanını an-
lattı bir kere. İşte nasıl vagonlara 
koyduklarını, zorla evlerinden alı-
koyduklarını, işte kaç ay boyunca 
yolculuk yaptıklarını, ölenleri, 
işte attıklarını, yanlarında hani 
götürmek isteyenler olmuş. Git-
tikleri yerde en azından bir me-

zarlar olsun, orada bir en azından 
şeyleriyle beraber defnetsinler 
diye ama izin vermemişler. Yani 
aç susuz çok zor ya hani. Açlığı da 
susuz da geçtim. İnsanları evle-
rinden, kendi yerlerinden, kendi 
ülkelerinden ayırmaları çok yani 
canice bir şey.

- Erzincan'da sen bir 
örneksin. Erzincan'da değil as-
lında bunun kapsamı daha bü-
yük.. Seni sadece televizyondan 
görüyorlardı. Spor programla-
rından görüyorlar. Bence de ara 

sıra bir benzin toplantılara da 
zaman bulup katılmak lazım. 
Açık açık söylemem gerekiyorsa 
sen 20 yaşında bizim halkımı-
zın, milletimizin adını tanıtan 
bir efsanesin. Çünkü ilkler her 
zaman efsanedir. Senden sonra 
belki de senden daha üst seviye-
lerde olanlar olacak ama ilkler 
hatırlanacak. O yüzden seni 
canlı olarak görmek, seni canlı 
olarak konuşmaları dinlemek 
bizim kadın kollarımıza da da 
bir güç verir. Mutlaka biz seni 
davet edelim. Bir zaman olduk-
ça bir burada olalım. Çünkü seni 
DATÜB Başkanımız Ziyatdin 
Kassanov da çok seviyor. Onun 
yönetim kurulu da çok seviyor 
ve her zaman da ismini gururla 
dile getiriyor, getiriyorlar. Aktif 
hayat, örnek bakımından senin 
ön sıralarda olman, iki cümle 
ile bugün 300- 500 çocuğu spor 
salonlarına götürüyorsan yarın 
bunun sayı 5-10 defa daha da 
yükselir. Ne düşünüyorsun? 

-  Böyle bir davet olursa çok 
mutlu olurum. Röportaj yapan-

lar çok oldu ama davet gelmedi 
henüz. 

- Ahıskalı gençlere ne 
mesaj vermek isterdin?

- Özellikle kız çocuklarına 
tavsiyede bulunmak isterim 
çünkü erkek çocuklarını zaten 
her zaman sporda destekliyor-
lar. Ama kadınlarımıza kızları-
mıza gelince o kız çocuğu za-
ten diyip geçiyorlar. Kızlarımız 
aslında daha güçlü ve azimliler.  
Sadece onlara destek olun. Ben 

ailemin destekleri ile bu yerlere 
geldim. Aile desteği çok önem-
li. Antremana giderken bile 
anne veya babanın senin ya-
nında gelmesi çok büyük mo-
tivasyondur aslında. Gençlere 
tavsiyem şu ki, hiçbir zaman 
pes etmesinler. Kendilerine 
güvensinler. Kendine inandı-
ğın zaman başaramayacağın 
şey yok. Buna inanıyorum ve 
yaşadım da. 

- Her bir sporcunun hafı-
zasında kalan bir turnuva veya 
yarış vardır. Senin de var değil 
mi?

-  Benim unutamadığım ilk 
derece yaptığım zamanki güre-
şim. Gerçekten tarif edilemez 
duyguydu. 9 yıldır o anı bekli-
yordum. Yatıp kalkıp onun için 
uğraşıyordum. Emekleri meyve 
verdiği zaman insan gerçekten 
duygulanıyor. 3-cü olduğum 
an zorlu bir maç olmasa bile 
madalyanın verdiği duyguyla 
hemen ağlamaya başladım o se-
vinçle. O kürsüye çıkmayı çok 

beklemiştim. Yenildiğim zaman 
köşelerden bakardım. Ne zaman 
yaparım, ben de çıkarım gibi 
düşünceler geçiriyordum aklım-
dan. O anı yaşamak benim için 
apayrı bir duyguydu. Hedefim 
büyüklerde Avrupa, Dünya son-
ra ise Olimpiyat Şampiyonluğu 
kazanmaktır. 

- Çok teşekkür ediyo-
rum. Olimpiyat madalyasını 
Ahıskalılar adına sen alırsın ve 
altun heykeli dikersin inşAllah. 
Başarılar dileriz.
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Биыл азулы журна-
лист, қазақ әдебиеті де-
тектив саласының негізін 
қалаушы Кемел Тоқаевтың 
туғанына 100 жыл толып 
отыр. Осы орайда «Ал-
маты облысының білім 
басқармасы» мемлекеттік 
мекемесінің «Жас дарын» 
облыстық дарынды бала-
лар мен талантты жастарды 
анықтау және қолдау оқу – 
әдістемелік орталығының 
ұйымдастыруымен жал-
пы білім беретін мектеп 
оқушылары арасында 
«Ұлттың ұлы тұлғасы» атты 
қазақ әдебиетінің көрнекті 
өкілі, детектив жанрының 
дарабозы Кемел Тоқаевтың 
100 жылдығына орай 
сырттай арнау – жырлар 
байқауын жариялаған бола-
тын. 

Байқаудың мақсаты – Кемел 
Тоқаевтың шығармашылығын, ең-
бегін насихаттау, оқушыларды 
жазушының шығармаларын танып 
– білуге шақыру, шығармашылығын 
қолдау, қабілеттерін дамыту. 

Байқауға қатысушылар жазушы-
ның еңбегі мен өмірін дәріптеу, ада-
ми тұлғалық қасиеттерін паш ету, ел 
мен әдебиеттану тарихындағы орнын 
айшықтау мақсатында арнау – жыр-
лар жазған еді. 

Талғар аудандық жеке лицей – 
интернаты №1 жеке мекемесінің 
білім алушылары аталған сайысқа 
белсенді түрде ат салысты:

6 А сынып оқушылары Сәрсенбай 
Қуанышбек, Садир Амина, Мухтар-
хан Алан, Тоқсанбай Айзере, Нур-
ланбек Адия;

7G сынып оқушылары Дюйсен-
хан Жәнібек, Мақсатұлы Рамазан, 
Талғатұлы Назар, Тауфик Альтаир, 
Төребатов Мансур, Дүйсеш Абдурах-
ман, Нурталип Ерасыл;

8 В сынып оқушылары Сабыр 
Әдиллә, Берікбай Нұртілек және 9 
А сынып оқушысы Жұмағұл Нарұл 
қатысты. 

Оқушылардың шығарған арнау 
жырлары: 

Кемел ата

Көмейімнен ағытып сөз мерейін, 
Тұлғаға да қалам тербеп көрейін. 
Мінезінің айнасындай том болған, 
Өмір жолдан біраз жырды өрейін. 

Сұс елестер тұнған зұлмат шақтарда, 
Қан майданда оқтар борап жатқанда. 
Қызыл жалын тағдырында тайсалмай, 
Қарсы тұрған елі үшін ақ таңда. 

Сусындатып бақшасын сая жырдың, 
Детективті жанрды жая білдің. 
Жазушылық қыр-сырын кең көсілтіп, 
Он шақты көркем кітап жаза білдің. 

Өнер – қанат, білім – сағат   
   самғайтын, 
Мол мұра бар ұрпағына жалғайтын. 
Кемел оймен терең ойдың тұнығы, 
Сар даладай сабыр түбін ойлайтын. 

Күнгейінде күйін кешкен Кемеңгер, 
Аты Кемел, заты Кемел, өзі ел. 
Әдебиет айдынының төрінде, 
Қалам тербеп өткен текті есіл ер!

Дюйсенхан Жәнібек 
7 G сынып оқушысы

***
Кемел Тоқаевқа арнау

Қан майданның ортасынан оралып,
Қалам менен қаруды бір қолға алып,
“Детективтің атасы”деп саналып,
Жас ұрпаққа кітап жазған толғанып.

Кемел ата, сізге арналды жырымыз,
Биыл сіздің жүзге толар жылыңыз.
Сіз қалдырған соңыңызда мол мұра 
Халқыңыздың жадында деп біліңіз!!

Талай тарих сырын бүккен даламыз,
Болашақтан үміт күткен бабамыз.
Тәуелсіздік туын жықпай ұстайды,
Текті туған Қасым-Жомарт балаңыз!

Нурланбек Адия 
6 А сынып оқушысы 

Байқау нәтижесі бойынша:

Дюйсенхан Жәнібек,  Нурланбек 
Адия І орын, 

Берікбай Нұртілек, Жұмағұл 
Нарұл, Мақсатұлы Рамазан, Мухтар-
хан Алан, Садир Амина ІІ орын;

Дүйсеш Абдурахман ІІІ орын, 
Нурталип Ерасыл, Сабыр Әдиллә, 
Сәрсенбай Қуанышбек, Тоқсанбай 
Айзере, Төребатов Мансур ІІІ орын-
ды иеленді. 

НҰРҚАСЫМОВА Жанар 
Багенқызы, 

Қазақ тілі мен әдебиеті пәні 
мұғалімі 

Кемел Тоқаевтың 
туғанына 100 жыл

Türk Dünyası ile Birlikte 
Büyüyen Türkiye Çalıştayı

Türk Devletleri Teşkilatı (TDT) Aksakallar Konseyi Başkanı 
ve AK Parti Grup Başkan Vekili Binali Yıldırım, «Bugün yaşanan 
Ukrayna-Rusya kriziyle bir kez daha gördük ki enerji güvenliği 
ülkeler açısından, bölgemiz açısından hayati öneme sahip ama 
bunun ötesinde de enerji güvenliğini...Türk Devletleri Teşkila-
tı (TDT) Aksakallar Konseyi Başkanı ve AK Parti Grup Başkan 
Vekili Binali Yıldırım, «Bugün yaşanan Ukrayna- Rusya kriziyle 
bir kez daha gördük ki enerji güvenliği ülkeler açısından, bölgemiz 
açısından hayati öneme sahip ama bunun ötesinde de enerji gü-
venliğini sağlayacak ülkeler yine bizim coğrafyamızdaki ülkelerdir. 
Dolayısıyla burada hem kaynak ülke hem taşıyıcı ülke olarak yine 
Türk devletlerini görüyoruz.» dedi.

Ahmet Yesevi Üniversitesi Mütevelli Heyet Başkanlığı ile TDT Aksakallar 
Konseyinin ortaklaşa yürüttüğü «Türk Dünyası 2040 Vizyonu: Bütünleştiri-
ci Ortaklık» Projesi kapsamında hazırlanan raporlar, Tuzla'da bir otelde dü-
zenlenen «Türk Dünyası ile Birlikte Büyüyen Türkiye Çalıştayı»nda değer-
lendirildi.Binali Yıldırım, yaptığı konuşmada, Türk devletleri ve coğrafyası 
üzerine ne kadar çalışılsa ve gayret edilse de tarihi ve kültürel zenginliği ile 
derinliği karşısında yetersiz kalınacağını söyledi.Türk Dünyası 2040 Vizyon 
Belgesi'nin bir yol haritası olarak kabul edilmesi gerektiğini belirten Yıldı-
rım, Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'nin (KKTC) «gözlemci üye» olarak ka-
tılması kararının önemine işaret etti.Yıldırım, bu kararın tarihi öneme sahip 
olduğunu vurgulayarak, «Çünkü maalesef Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 
yıllardan beri bir izolasyona, bir ambargoya maruz kaldı ve haklarını gasbet-
tiler. İşte bu üyelik aslında Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'nin kaybedilen 
yıllarının tekrar kazanılması yönünde dünyaya verilen bir mesajdır.» ifade-
lerini kullandı.»Türk dünyası rıza göstermeyecektir»KKTC'de çözüme yö-
nelik çabaların birtakım unsurlar tarafından etkisiz hale getirildiğine dikkati 
çeken Yıldırım, «Türk Devletleri Teşkilatı gözlemci üye olarak Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyeti'ni bünyesine almakla dünyaya verdiği mesaj şudur: Bun-
dan böyle artık Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'nin daha fazla ambargoya, 
daha fazla haksızlığa karşı karşıya kalmasına Türk dünyası rıza göstermeye-
cektir. Açık bir mesajdır, bunu da bu zirvede alınmış önemli bir karar olarak 
görüyoruz.» değerlendirmesinde bulundu.Yıldırım, Türk devletlerinin jeo-
politik önemine vurgu yaparak, sadece bölgenin değil, dünyanın geri kalan 
kısmının da enerji güvenliğini sağladıklarını dile getirdi.»Türk coğrafyası» 
denince akla gelen en önemli konulardan birinin enerji güvenliği olduğunu 
belirten Yıldırım, şunları kaydetti:»Bugün yaşanan Ukrayna-Rusya kriziyle 
bir kez daha gördük ki enerji güvenliği ülkeler açısından, bölgemiz açısından 
hayati öneme sahip ama bunun ötesinde de enerji güvenliğini sağlayacak ül-
keler yine bizim coğrafyamızdaki ülkelerdir. Dolayısıyla burada hem kaynak 
ülke hem taşıyıcı ülke olarak yine Türk devletlerini görüyoruz.»Yıldırım, 
Türk devletlerinin hiçbir zaman başkalarının hükümranlık haklarına karşı 
saldırgan bir tutum içinde olmadığını ancak bağımsızlıklarını da canların-
dan daha kıymetli bildiklerini ifade ederek, «Bütün dünyanın şunu bilmesi-
ni istiyoruz; Türk Devletleri Teşkilatının amacı kimseyi korkutmak değildir 
ama amacı kimseden de korkmadığını ortaya koymaktır.» şeklindeki değer-
lendirmesini paylaştı.Ahmet Yesevi Üniversitesi Mütevelli Heyet Başkanı 
Prof. Dr. Muhittin Şimşek de Türk Devletler Teşkilatında liderlerin ortaya 
koydukları «2040 Vizyon Belgesi»nin bulunduğunu anımsattı.Şimşek, «Li-
derler bir vizyon ortaya koyarlar ama bu vizyonun bir misyonla desteklen-
mesi gerekiyordu. Misyon, o vizyonun gerçekleştirilmesi için elin taşın altı-
na konması demektir ve onu gerçekleştirecek olan da elbette bilim adamları, 
teknokratlar, diplomatlar, bürokratlardır.» dedi.TDT Genel Sekreter Yar-
dımcısı Ömer Kocaman ise Türk dünyasının büyük bir uyanışın, kardeşlik 
hukukuna yönelik yükselen bir farkındalığın, devletler, liderler ve halklar 
arasında artan bir muhabbet ve dayanışmanın sergilendiği bir dönemden 
geçtiğini anlattı.Küresel ve bölgesel ölçekte yaşanan pek çok sınamaya rağ-
men Türk devletleri ve halkları arasındaki yakınlaşmanın istikrarlı şekilde 
sürdüğünü ifade eden Kocaman, bunun her geçen gün güçlendiğini söyledi.
Konuşmaların ardından Muhittin Şimşek, Binali Yıldırım'a, Ahmet Yesevi 
Üniversitesinin kuruluşunun 30. yılı dolayısıyla «30. Yıl Hizmet Madalya-
sı» ile üniversitenin 1500 akademisyenin 10 yıldır üzerinde çalıştığı 15 bin 
maddeden oluşan «Türk Edebiyatı İsimler Sözlüğü»nün 20 ciltlik matbu 
nüshasını hediye etti.»Türk Dünyası 2040 Vizyonu: Bütünleştirici Ortaklık» 
Projesi kapsamında, «Sağlık Sistemi ve Politikalarında Türkiye Tecrübesi», 
«Anarşik Uluslararası Sistem İçinde Türk Dünyası Güvenlik Topluluğu», 
«Şuşa Beyannamesi'nin Tarihi-Hukuki-Siyasi Analizi», «Türk Devletleri 
Teşkilatı Açısından KKTC'nin Jeopolitik Önemi», «Kaynak ve Transit Ülke 
Olarak Küresel Enerji Güvenliğine Azerbaycan'ın Katkısı», «Yeşil Endüst-
ri ve Akıllı Kentler Alanında Kazakistan Modeli», «Tarihi İpek Yolu'nun 
Yeniden Canlandırılmasında Orta Koridor» ve «Türk Dünyası Gençlerinin 
Bütünleşmesinde Miras Diplomasisi ve Metaverse: TÜRKOVERSE» başlıklı 
8 rapor kaleme alındı. 2 raporun da yakın zamanda tamamlanması bekle-
niyor.

Kaynak: AA
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Легализация иностранных авто: 
изменилось время работы спецЦОНов
Специализированные центры обслуживания населе-

ния, которые осуществляют легализацию иностранных 
автомобилей, будут работать по новому графику.

Теперь спецЦОНы будут принимать клиентов с понедельника по суббо-
ту с 9:00 до 20:00. Этот график работы актуален до 6 февраля 2023 года.

Об изменениях госкорпорация будет сообщать дополнительно.
Посмотреть адреса спецЦОНов, принимающих граждан для легали-

зации транспортных средств, можно по ссылке https://gov4c.kz/ru/press-
center/news/339502/.

Напомним, 23 января в Казахстане стартовала легализация иностран-
ных авто, которая продлится до 1 июля этого года.

КАКИЕ АВТОМОБИЛИ ПОДЛЕЖАТ ЛЕГАЛИЗАЦИИ:

Легковые автомобили иностранного учета, малые и средние автобусы, 
небольшие грузовики, транспортные средства с правосторонним располо-
жением органов управления, ввезенные гражданами Казахстана.

ПРАВИЛА ЛЕГАЛИЗАЦИИ:

- автомобиль должен быть ввезен в Казахстан до 1 сентября 2022 года;
- не должен состоять на криминальном учете;
- должен быть снят с учета по месту прежней регистрации в другом го-

сударстве;
- автомобиль, ввезенный из стран, не входящих в Евразийский экономи-

ческий союз, должен пройти таможенную очистку.

СПОСОБЫ ПОДАЧИ ЗАЯВКИ:

- через портал электронного правительства е-gov.kz;
- через приложения банков второго уровня;
- в сonnection point центров обслуживания населения.

ДОКУМЕНТЫ, НЕОБХОДИМЫЕ ДЛЯ ЛЕГАЛИЗАЦИИ АВТОМОБИЛЯ:

- заявление;
- документ, удостоверяющий личность заявителя;
- паспорт транспортного средства или свидетельство о регистрации;
- документ, подтверждающий право собственности на транспортное 

средство.

Результат регистрируется в специальной базе и на телефон автовла-
дельца отправляется SMS с номера 1414. В нем четко будет прописано 
принятое решение.

Если авто подлежит легализации, то необходимо оплатить государ-
ственные сборы: за первичную регистрацию – 200 тысяч тенге; государ-
ственная пошлина за техпаспорт – 4 313 тенге; за государственный номер 
– 9 660 тенге.

Затем владелец автомобиля сдает специалистам ЦОНа иностранный 
техпаспорт, документы, подтверждающие право собственности на имуще-
ство. После утверждения регистрации владельцу автомобиля присваива-
ются регистрационный документ РК, государственный номерной знак.

Көңіл айтамыз
Көпті көрген көнекөз қария, Түлкібас 

ауданына  еңбегі сіңген  ардагер Байрамов 
Гочу Ирзаоглу  93 жасында дүниеден озды.

Байрамов Гочу Ирзаоглы  1930 жылы Грузия 
мемлекеті, Ахаркалак ауданы, Азмана ауылын-
да дүниеге келген. 1944 жылы Қазақстанға жер 
аударылғандардың бірі. Сол жылдардан бері Түлкібас 

ауданы, Победа колхозында 40 жыл қызмет жасап, ауыл шаруашылығын 
дамытуға атсалысқан. Жұбайы екеуі 3 ұл, 4 қыз өсірді. Ұл-қыздары 
Қазақстанның дамуына еңбек етіп келеді. Ұлы Байрамов Байрам Гочуо-
глы белсенді, халық жанашыры. 

Түлкібас ауданы түрік ұлттық мәдени орталығының ұжымы марқұмның 
отбасы мен туған-туыстарының қайғысына ортақтасып, көңіл айтады. 
Байрамов Гочу Ирзаоглу атамыздың жарқын бейнесі, адамгершілік 
қасиеті, ақыл-парасаты мәңгі жадымызда сақталмақ!
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Урок казахского языкаВ 2023 году планируют запустить 
26 овощехранилищ

                    
Серик Жуман-

гарин поручил 
профильным гос-
органам обеспе-
чить выполнение 
плана.

В 2023 году в Ка-
захстане планируют 
запустить в работу 26 
овощехранилищ на 105 
тыс. тонн продукции. Об 
этом на расширенной 
коллегии министерства 
сельского хозяйства 
рассказал заместитель 
премьер-министра – 
министр торговли и ин-
теграции Серик Жуман-
гарин.                                           

За 2021-2022 годы 
введены овощехранилища объемом 201,1 тыс. тонн, это 111% от плана, от-
метил он. «Необходимо усилить работу в этом направлении. План на 2023 
год – 26 овощехранилищ на 105 тыс. тонн. Поэтому поручаю обеспечить 
выполнение запланированных индикаторов», - обратился он к участникам 
коллегии.                                              

Серик Жумангарин напомнил, что со всеми акиматами областей подписа-
ны Дорожные карты по реализации инвестпроектов.                                             

«Есть четкие индикативы на ближайшие пять лет. Поручаю министерству 
сельского хозяйства совместно с акиматами областей держать реализацию 
инвестпроектов на особом контроле. Холдингу «Байтерек» обеспечить фи-
нансированием заявленные акиматами проекты в рамках импортозамеще-
ния и экспортного потенциала, а также продолжить тесное взаимодействие 
с министерством сельского хозяйства по вопросам финансирования АПК», 
- поручил Серик Жумангарин.                                              

Он подчеркнул, что правительство одобрило подходы по совершенство-
ванию системы субсидирования. Впервые вводятся встречные обязатель-
ства для бизнеса. «С этого года мы должны начать работу по новым прави-
лам и в новой информационной системе субсидирования. Поэтому можно 
ожидать от фермеров большое количество вопросов и непонимания. Надо 
обеспечить мягкий переход для фермеров. Необходимо, чтобы на местах 
акиматы областей обеспечили проведение разъяснительной работы и обу-
чение товаропроизводителей. Министерству нужно ускорить принятие всех 
правил субсидирования с учетом новых подходов и обеспечить бесперебой-
ную работу новой информационной системы субсидирования АПК», - отме-
тил Серик Жумангарин.

Требования к иностранной и казахстанской 
органической продукции уравняют

Законодательные по-
правки в сфере органиче-
ской сельхозпродукции 
планируют внести в РК. 
Требования к иностран-
ной и казахстанской орга-
нической сельхозпродук-
ции намерены уравнять 
в Казахстане. Об этом на 
коллегии сообщил вице-
министр сельского хозяй-
ства Рустем Курманов.                                            

По его словам, продолжается работа по совершенствованию системы ор-
ганического сельского хозяйства. 

Утверждена специальная Дорожная карта развития орга-
нического сельского хозяйства на 2022-2023 годы, которая
направлена на совершенствование нормативной базы, коллективной серти-
фикации, научно-технологической поддержки развития рынка органической 
продукции и продвижения ее экспорта.                                             

«Также в целях гармонизации национального законодательства с 
международными, региональными стандартами и защиты интересов
отечественных производителей органической продукции про-
рабатывается новая редакция Закона Республики Казахстан 
«О производстве и обороте органической продукции», кото-
рая предусматривает ряд новшеств в части уточнения объекта 
сертификации, введения групповой сертификации, исключения переходного
конверсионного периода, а также обеспечения равенства требований к
отечественной и импортируемой органической продукции», - уточнил вице-
министр.                                            

В рамках интеграции с международным сообществом в 2022 году МСХ 
были подписаны Соглашения по обмену биологическим материалом 
стран-участников СНГ и в области карантина растений со странами ШОС,
а также более 10 международных договоров в сфере АПК.
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